

**FONS PERSONAL**

**FONS RAMON FERNÁNDEZ JURADO**

**(1938 - 1988)**

## ÍNDIX

|                                      | Pàgines |
|--------------------------------------|---------|
| • Fitxa de fons .....                | 3       |
| • Resum biogràfic.....               | 4       |
| • Resum de continguts del fons ..... | 7       |
| • Quadre de classificació .....      | 8       |
| • Inventari .....                    | 9       |
| • Catàleg .....                      | 10      |

## **FITXA DE FONS**

**Nom del fons:** FERNÁNDEZ JURADO, Ramón  
Almería (1914-1984). Ebenista, poeta, professor.

**Contingut temàtic:** Documentació política, sobre moviments veïnals, social i personal.

**Tipus de documents:** Informes generals, actes, articles, estatuts, correspondència, fotografies, programes, poemes, revistes, anuncis publicitaris, llibres.

**Dates inici-final:** 1938 – 1988.

**Volum:** 3 Capses/ 91 programes de mà/ 23 cartells/ 18 documents d'hemeroteca/  
3 llibres/ 5 fotografies/ 702 retalls de premsa.

**Tipus de descripció:** Catàleg.

**Modalitat d'ingrés:** Donació

**Persona/es donant/s:** Ramón Fernández Jurado.

**Data/es ingrés Arxiu:** 1987 -1988

**Data/es recepció oficial Ajuntament:**

**Observacions:** Ampliació de fons 1987 procedent del centre de lectura Fdez. Jurado del CIJB.

**Signatura topogràfica:** Capses núm. 10, 11 i 12  
(per a la documentació en formats o suports  
especials, veure codis al catàleg).

## **RESUM BIOGRÀFIC**

### **FERNÁNDEZ JURADO, RAMÓN**

Ebenista, poeta i professor  
(1914 - 1984)

Ramón Fernández Jurado va néixer a Almeria el 6 de gener de 1914, i aviat va emigrar amb la seva família al barceloní barri de Gràcia. Del 1918 al 1919, va estudiar a l'Escola Evangèlica del barri, i un any després, fins 1926, va assistir a l'escola primària nacional. De 1926 a 1930, va anar a l'Escola de Belles Arts, als cursos nocturns, ja que havia començat a treballar de fuster ebenista.

El 1931 entra en contacte amb els cercles esperantistes del “Paço kay Amo” de Gràcia, i comença a fer de professor als centres obrers de Gràcia i de les Roquetes a Sant Andreu.

El 1934 fa el seu primer curs de català a l'Ateneu Popular de Gràcia. Un any després, ja fa conferències a la Cooperativa de Teixidors a Mà de Gràcia i aprèn a fer mapes topogràfics. Tot seguit inicia la seva militància política en els partits comunistes heterodoxes, i durant la guerra, el trobem al POUM (Partit Obrer d'Unificació Marxista), on va voluntari al front després d'haver participat en els combats al carrer dels dies 19 i 20 de juliol a Barcelona.

De 1936 a 1937, i durant tres mesos, dirigeix l'escola de nens de Quicena a Osca, i després farà la guerra. És empresonat a la seva fi, el 1939, estant a la Model fins 1942, aprofitant la reclusió per aprendre millor el català, el francès i la taquigrafia, i a on ensenya l'esperanto.

Ja fora de la presó, el 1944, assisteix al primer curs de català a Gràcia. Es reorganitza amb les forces del seu partit i segueix treballant d'ebenista al carrer Galileo de Sants, a on organitzà el primer congrés clandestí del POUM durant el franquisme. Aviat, però, emigrarà a Amèrica, a Santiago de Xile, del 1949 a 1964, on segueix treballant i comença a escriure versos i narracions, participant en varis concursos literaris. Exercí de locutor en emissions setmanals de “Cataluña por la libertad”, “Hora Catalana” i “Parlamento español”.

A la seva tornada, el 1965, resideix a Bellvitge, on s'integra a la vida social i reivindicativa de la seva ciutat, del Barcelonès i el Baix Llobregat. Es posa a estudiar i obté el títol de “Tècnic de Construcció”, i del 1968 al 1971, obté a l'Hospitalet el títol de professor de català el 1975.

Sempre va fer bandera del seu autodidactisme obrer i de la seva capacitat de treball com ebenista de la fusta, des dels 12 anys fins els 63. En els darrers

anys de la seva vida, va exercir com a professor de català, corrector i traductor.

Va organitzar un important Arxiu de la barriada de Bellvitge. En 1984, any de la seva mort, ostentava el càrrec de regidor de l'Ajuntament de Castelldefels.

## **BIBLIOGRAFIA:**

**sla:** Ramón Fernández Jurado. L'obrer intel·lectual. l'Intel·lectual obrer. Casal La Florida. Patronat Municipal de Cultura. Ajuntament de l'Hospitalet. 1984

MARCÉ I SANABRA, Francesc: Hospitalencs d'Ahir. Ateneu de Cultura Popular. l'Hospitalet, 1994

## **RESUM DE CONTINGUT (1938-1988)**

### **FONS PERSONAL RAMON FERNÁNDEZ JURADO**

El contingut d'aquest fons obeeix a una tipologia documental molt diversa, però es pot agrupar en tres tipus de documentació: política, sobre moviments reivindicatius i de caràcter personal. D'entre els documents polítics (circulars, edictes, actes, textos mecanuscrits, correspondència, octavetes, ordres del dia de reunions, propaganda electoral...) cal destacar les actes de les reunions de la Taula Democràtica de Bellvitge (1976-1978) aixecades pel propi R. Fernández Jurado. De la documentació sobre associacionisme i moviments reivindicatius (fulls informatius, programes, invitacions, dossiers, retalls de premsa, convocatòries de reunions...) és extensa documentació sobre la Cooperativa de Viviendas de Bellvitge, que abarca des de pràcticament el seu inici fins la seva desaparició; també encontrem documentació sobre les lluites dels grups veïnals en relació al Pla Parcial de Bellvitge, a la sanitat a través del Comitè Unitari d'Acció Municipal (CUAM), a la demanda d'escoles al barri i a la participació dels veïns per salvar l'ermita de Bellvitge. De la documentació personal (llibres, poemes, correspondència, articles i retalls de premsa), la part d'hemeroteca, conté un bon nombre d'articles del propi Ramon Fernández Jurado publicats als diferents diaris i revistes, junt a altres que parlen sobre la seva persona, com al dossier aparegut arran la seva mort. Altra part de la documentació del fons tracta de activitats de caire cultural (Aula de Cultura, Biblioteca), artístiques i esportives, i sobre festes i esplais.

## **QUADRE DE CLASSIFICACIÓ**

**(Documentació ingressada en 1987 i 1988)**

- 1 – Documentació personal (1938-1988)
- 2 – Documentació política (1970-1983):
  - 2.1 Documentació política i sindical (1970-1983)
  - 2.2 Taula Democràtica de Bellvitge (1976-1978)
- 3 - Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats (1964-1982):
  - 3.1 Cooperativa de Viviendas Bellvitge (1964-1980)
  - 3.2 Asociación de Cabezas de Familia de Bellvitge (1967-1971)
  - 3.3 Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge (1966-1982):
    - 3.3.1 Associacions de veïns i altres grups veïnals (1966-1982)
    - 3.3.2 Lluita Pla Parcial (1974-1981)
    - 3.3.3 CUAM i lluita sanitat (1971-1981)
    - 3.3.3 Ensenyament i lluita escoles (1968-1981)
  - 3.4 Serveis privats (1966-1980)
- 4 – Documentació sobre esplais i casals de joves (1969-1981):
  - 4.1 Club Infantil i Juvenil Bellvitge i altres esplais (1970-1981)
  - 4.2 Casal de Bellvitge (1969-1981)
- 5 – Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals (1968-1981):
  - 5.1 Aula de Cultura de Bellvitge i Biblioteca (1972-1981)
  - 5.2 Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge (1968- 1981)
- 6 - Ermita i Parròquies de Bellvitge (1948-1981)

## INVENTARI

| Núm. capsa | Títol sèrie                                              | Dates       | Pàgines    |
|------------|----------------------------------------------------------|-------------|------------|
| 10         | Doc. Personal                                            | (1938-1988) | 11         |
|            | Doc. política                                            | (1970-1983) | 17         |
| 11         | Doc. sobre moviments veïnals i serveis privats           | (1964-1982) | 28         |
| 12         | Doc. sobre moviments veïnals i serveis privats           | (continua)  | (continua) |
|            | Documentació sobre esplais i casals de joves             | (1969-1981) | 72         |
|            | Activitats culturals artístiques, esportives i festivals | (1968-1981) | 79         |
|            | Parroquia i ermita de Bellvitge                          | (1948-1981) | 92         |
|            |                                                          |             |            |

## **CATÀLEG**

**(1938 – 1988)**

**(Documentació ingressada el 1987 i 1988)**

**CAPSA 10 (1938-1983)**

(Dates de donació: 1987 i 1988).

**1 - DOCUMENTACIÓ PERSONAL (1938-1988)**

-Adreça de Francisco Codina Castillo. [1970-1980]

-Carta de R. Fernández Jurado al director de *La Voz del Llobregat*, demanant-li que li publiqui en el seu diari la carta titulada “El Cascabel al gato”, 7/11/1973.

-Carta de R. Fernández Jurado al director de *La voz del Llobregat*, demanant-li que li publiqui en el seu diari una carta, 30/12/1973.

-[Carta manuscrita al company Torras del R. Fernández Jurado on l'explica la baralla que va tenir amb el Ramiro Gallego]. 20/09/1977.

-Nota del R. Fernández Jurado dirigida a l'Urenda. 21/09/1977.

-Nota de R. Fernández Jurado comunicant als seus amics la seva aparició a un programa de televisió anomenat BAT a BAT. [20/07/1979]

-Carta de R. Fernández Jurado al Director del Banco de Bilbao sobre el llibre “25 Imatges de la Història de l'Hospitalet”, 14/11/1979.

-Carta de R. Fernández Jurado als seus amics Marcè Sanabra i Marian Riera amb unes fotocòpies de la carta que ell va enviar al Director del Banco de Bilbao i de l'article de Josep M<sup>a</sup> Espinàs aparegut al diari *Avui* el 13/11/1979. 16/11/1979.

-Targeta de presentació de Ramón Fernández Jurado. [1980-1984]

-Carta del Patronat Municipal de Cultura al sr. Fernández Jurado comunicant-li que intentaran publicar-li el seu escrit, 20/03/1981.

-Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Seis cantos a Huesca”, 10/08/1969.

-Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “L'Ermita de Bell-viatge”, 31/08/1975.

-Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Català a Bellvitge. Mi curso de catalán”, juny 1979.

**Continuació: Capsa 10/ 1. Documentació personal (1938-1988)**

- Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Las viejas voces”, 1/09/1979.
- Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “La teva obra”, 16/04/1980.
- Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Balada del Bell-viatge”, maig 1981 (Fotocòpia)
- Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Colònia catalana de Torrero (1939-1981). Recordatori”, 11/09/1981. (Fotocòpia)
- Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Poema d’amor a les velles eines”, 11/03/1982. (Fotocòpia)
- Poema escrit per R. Fdez. Jurado: “Los trabajadores socialistas a la patronal, con los mejores deseos para 1982”, poema de R.F.Jurado i M.A Campmany. 1982. (Fotocòpia)

### **Hemeroteca**

- "Fins sempre Ramón", recull d'articles que parlen de R. Fdez. Jurado i la seva mort, apareguts arran de la seva mort, (1969–1984).

- "1984. Amplia selección de textos sobre la novela de George Orwell, su persona y su mundo", en *El País Semanal*, pàg. 50, 51 i 54. 25/12/1983.

**Continuació: Capsa 10/ 1. Documentació personal**

**Retalls de premsa**

-71 retalls de premsa que parlen de la vida i trajectòria cultural i política de Ramón Fernandez Jurado. De maig – juliol de 1938-15/12/1978.

-83 articles de R. Fernández Jurado apareguts a la premsa. Del 29/5/1970-13/1/1984.

**Continuació: Capsa 10/ 1. Documentació personal**

**Llibres**

-FERNÁNDEZ JURADO, R: "Escrits Graciencs amb mango, ferret i ploma"  
(Mecanografiat ) [1970-1980].

-RAMON FERNANDEZ JURADO, L'obrer intel·lectual o l'intel·lectual  
obrer. Edita Casal de la Florida. Junta de Govern del Casal La Florida i  
col·laboració del Patronat Municipal de Cultura de l'Ajuntament de  
L'Hospitalet, 1984. (Dos Exemplars).

-SÁNCHEZ PORRAS, J: "Organización de la colección documental:  
Ramón Fernández Jurado-Jaume Fusté i Ciurana", (s'adjunta la  
documentació a la que fa referència). 1988. (Ingressa en el Fons en data  
posterior a la donació).

**Continuació: Capsa 10/ 1. Documentació personal**

**Fotografies** (sol·liciteu-les pel núm. de registre de la Col·lecció de Fotografies)

Fotos (b/n):

- 1 automòbils: núm. registre catàleg: 3136
- 2 ermita Bellvitge: núm. registre catàleg: 3137-3138
- 1 retrat al carrer: núm. registre catàleg: 3139
- 1 primeres eleccions municipals: núm. registre catàleg: 3140
- 2 paisatges (Bellvitge i un altre sense identificar): núm. reg. 3141-3142

-5 Fotocòpies de fotografies (blanc i negre) [1979-1984].(capsa 10/1)

**Continuació: Capsa 10**

**2. DOCUMENTACIÓ POLÍTICA (1970-1983)**

**2.1. Documentació política i sindical (1970-1983)**

-Justificante de voto de las Elecciones de Concejales de Representación Familiar. 17/11/1970 (Dos exemplars).

-Targeta de la Junta Municipal del Censo Electoral comunicant al Sr. Ramón Fernández Jurado que es troba inscrit en les llistes electorals per al pròxim referèndum. [1970-1975]

-Llistat de noms de persones que treballen a entitats del barri i a moviments obrers. [1970-1980]. (Manuscrita).

-Cartes de la Organización Sindical de Barcelona al sr. Fernández Jurado comunicant-li que ha estat designat membre de la Comissió per “estudiar las necesidades comunales en la barriada de Bellvitge”. 18/01/1972.

-Convocatòria de reunió de la Comissió designada per “entender de los problemas comunales de la Barriada de Bellvitge”. Organización Sindical. Secretaría Comarcal. 22/02/1972.

-“Nomenament President Titular de taula electoral”. Junta Municipal del Censo Electoral. 17/10/1973.

-“Llistat de candidats a eleccions”, segons els districtes de l'Hospitalet. 2/11/1973.

-“Talón credencial para el interventor. Elecciones de Concejales”. 7/11/1973.

-Full de publicitat electoral: Luis Vernet Calvo, 9/11/1973. (Dos exemplars).

-“Justificante de Voto” Elecciones de Concejales de Representación Familiar (Dos exemplars). Amb papereta de vot dels candidats: Jesús Infante Hernando, Juan Espada Vilar i Juan Montesinos González. 13/11/1973.

-Resguard d'imposició de certificat dirigit a Barcelona. Eleccions i composició amb els noms dels membres de la secció 7<sup>a</sup>. 13/11/1973.

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/2.1. Documentació política i sindical (1970-1983)**

- Targetes notificant el col·legi electoral de: Ramon Fernández Jurado, Pilar Gómez Casino (amb justificant de vot), Virginia Fernández Gómez i Jaime Gutiérrez Valencia. [13/11/1973].
- Instruccions per la “constitució de taula electoral. Junta Municipal del Censo Electoral de Hospitalet de Llobregat”. 13/11/1973.
- Propaganda electoral del candidat Angel Requena Roderó dirigida als veïns de Bellvitge en relació a les Elecciones Municipales. Circunscripción VII. Hospitalet de Llobregat. [1973].
- Propaganda electoral del candidat Juan Ramiro Gallego Pinilla. Text mecanografiat. [1973].
- “Paperetes de vot” a favor d'Àngel Requena Roderó, Luis Vernet Calvo i Juan Ramiro Gallego Pinilla. [1973].
- 1 Sobre. Elecciones Municipales de l'Ajuntament d'Hospitalet de Llobregat. Districte VII. [1973]
- Salutació d'El Delegado Sindical Comarcal de Hospitalet de Llobregat, sr. Bernardo Timoner Fons, a D. Ramón Fernández Jurado, presidente del Sindicato Local de la Madera y Corcho, per remetre-li un exemplar del llibre: Estructura y perspectivas de desarrollo del Bajo Llobregat. Hospitalet 4/09/1975.
- Circular convocant a una reunió per a elegir el Comité de la FETE. Federación de Trabajadores de la enseñanza. UGT (FETE). [1975-1980]
- “El PSOE ante el problema de las basuras”, nota informativa. PSOE. [1975-1980?]
- Circular-invítació a tots els ciutadans de L'Hospitalet. Xerrada: “Las elecciones Municipales”. 18/01/1976.
- “Resultado del escrutinio”, Censo Electoral Hospitalet de Llobregat, Distrito núm. 6, Sección núm. 2, Mesa núm. 1, 15/12/1976.
- Articles del Projecte de Llei per a la reforma política (Dos exemplars en sobre), targetes notificant col·legi electoral i paperetes de vot per al “Referendum Nacional”, desembre 1976.
- Octaveta mecanografiada demanant als veïns que no votin en el Referendum per a la Reforma Política, signada per Grupo de Vecinos. desembre 1976.

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/2.1. Documentació política i sindical (1970-1983)**

-Carta del PSC-PSOE i PSUC al sr. Alcalde President de la Corporació Municipal de l'Ajuntament de l'Hospitalet de Llobregat sobre els acords presos el 21/07/1976 al Ple de l'Ajuntament. 6/08/1977.

-Circular "A todos los vecinos de Bellvitge". PSC-PSOE, PSUC, PTC. 21/02/1979.

-“Centrémonos en los problemas de Bellvitge” octaveta electoral de Centristes de Catalunya-UCD. [1979].

-Targeta notificant col·legi electoral. Referèndum Estatut d'Autonomia. [1979].

-“A los trabajadores, trabajadoras y a toda la población de L'Hospitalet del Llobregat”, circular de CCOO convocant als treballadors a una jornada amb assemblees, atur i manifestacions contra la congelació salarial [1979-1980].

-Octaveta convocant a una xerrada - col·loqui sobre “Estatuto del trabajador convenio-marco interconfederal y situación actual del Ayuntamiento L'Hospitalet”, PSC-PSOE (Agrupación Bellvitge-Gornal) [1980?].

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/2.1. Documentació política i sindical**

**Retalls de premsa**

-“Al fin! Solos”, dibuix de les torres de Bellvitge 10/08/1972. “El consejo del movimiento y los problemas de Bellvitge” 08/05/1973. “Un nuevo candidato en Bellvitge, el Sr. Gallego”. Las elecciones municipales, 16/10/1973. *La Voz del Llobregat*.

-“Bando. Elecciones Municipales. Alcalde sr. Vicente Capdevila Cardona. 6/10/1973”. *La Voz del Llobregat*. 23/10/1973.

-“Catorce aspirantes para cuatro plazas”, Bellvitge. Retall de premsa signat per Ramon Font sobre els candidats per al terç de representació familiar. *La Voz del Llobregat*. 30/10/1973.

-“Vecinos Aspirantes” amb planell de L'Hospitalet i informació als electors en relació a les Eleccions Municipals de 1973. *La Voz del Llobregat*. 2/11/1973.

-“Votar es un derecho de ciudadanía” Bando. Elecciones Municipales. *La Voz del Llobregat*. 13/11/1973.

-“Elecciones a Consejeros Locales del Movimiento”. Bando amb relació de col·legis electorals. *La Voz del Llobregat*. 13/11/1973 (Original i fotocòpia).

-“Resultado de las elecciones municipales”. Candidatos elegidos por el tercio familiar. 15/11/1973.

-“40 compromisarios eligen hoy a los concejales de representación sindical”. Proclamación de concejales familiares: no hay impugnaciones. *La Voz del Llobregat*. 20/11/1973.

-“Juraron los nuevos concejales”. Este es el nuevo Ayuntamiento. *La Voz del Llobregat*. 5/02/1974.

-“Creo en los acuerdos de junta, no en los individuales”. Tras la dimisión de Gallego Pinilla como Concejal de Dinàmica Educativa. *La Voz del Llobregat*. 17/09/1974.

-“El Referéndum” per Jordi Solé-Tura sobre la Reforma Política. *Mundo Diario*, 24/11/1976.

-“La Asamblea de Catalunya da a conocer su manifiesto convocando a la abstención”, 1/12/1976.

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/2.1. Documentació política i  
sindical/Retalls de premsa**

- “El día 27, fecha de convocatoria. Barrios, pueblos y comarcas quieren salvar Catalunya para la democracia”. 23/02/1977.
- “Bellvitge unido... PSC, PSOE y PSUC llaman a la lucha conjunta”. 1/09/1977.
- “Suspensión de licencias de obras en la Manzana de Sindicatos”. [1977-1979?].
- “Els mutilats de la guerra honoren les vídues”. *Avui*, 2/05/1978.
- “Homenaje a mutilados y viudas de la guerra”, *El Correo Catalán*, 2/05/1978.
- “CC.OO se reunió en Bellvitge”, 29/12/1978.
- “Los alcaldes no se concentraron”. 27/06/1979 i “El Oncológico a fin de año”, 4/07/1979.
- “XX aniversario del contubernio de Munich. Jordi Pujol recordó en la sesión conmemorativa que Europa es la supremacía del poder civil”. *La Vanguardia*, 6/06/1982.
- “Elecciones Generales: Gran alegría en el local del PSC”, *La Vanguardia*, 29/10/1982.
- “Reaparición de la cuestión social”, article d'opinió signat per Ignacio Sotelo. *El País*, 19/02/1983.

**Continuació: Documentació política/2.1. Documentació política i sindical  
programes de mà**

**Programes i petits formats**

(sol.liciteu PM i núm)

-“¡Mitin!”. Unión de Centro Democrático. Los hombres que hacen posible la democracia. Bellvitge. Programa. (Dos exemplars). [1977]. PM 7419

-“Calixto Corral. Secretario Político de L'Hospitalet. Candidato a la Alcaldía”. Vota al PTC, apoya ORT. Organització de Bellvitge. Programa convocant a un miting en relació a les Eleccions Municipals. [abril de 1979]. PM 7420

-Conferència: “El Cristiano y la política” de José M<sup>a</sup> Díez Alegría, 7/12/1976. (Fotocòpia). PM 7531

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política (1970-1983)**

**2.2. Taula Democràtica de Bellvitge (1976-1978)**

-Comunicat de l'Assemblea de Catalunya, Secretariat de la Comissió Permanent, sobre el conflicte laboral de Motor Ibérica. Servei de premsa. 3/05/1976.

-Carta i dos textos mecanografiats de presentació de la "Mesa Democràtica de Bellvitge". 10/07/1976.

-"Propuesta para la firma del manifiesto para la presentación de la Mesa Democrática de Bellvitge", escrit mecanografiat de R. Fernández, 17/09/1976.

-Text imprès de presentació de la "Taula Democràtica de Bellvitge". (Català i castellà), amb el seu original en català manuscrit traduït pel R. Fernández Jurado. setembre 1976.

-"Reunió de la Permanent de l'Assemblea Democràtica de L'Hospitalet" on s'acorda manifestar la seva repulsa al comunicat subscrit per EDC, ERC i PSC (ex Reagrupament). Text manuscrit. 2/10/1976

-Acta de la reunió de la "Taula Democràtica de Bellvitge" on es nomenen els components del Secretariat. 4/10/1976.

-Acta de la primera reunió del "Secretariat de la Taula Democràtica de Bellvitge" del 7/10/1976.

-Acta de la segona reunió del "Secretariat de la Taula Democràtica de Bellvitge" del 14/10/1976.

-"Reunió de l'Assemblea Democràtica de L'Hospitalet" per debatre sobre la Proposta de Creació de la Plataforma d'Organismes Democràtics i del seu Programa Polític. Text manuscrit. 14/10/1976.

-Acta de la reunió de la "Taula Democràtica de Bellvitge" i nota separada amb consignes manuscrites. 15/10/1976.

-Ordre del dia i acta manuscrita de la reunió de la "Mesa Democràtica" del 15/10/1976.

-Acta mecanografiada de la reunió de "l'Assemblea Democràtica de L'Hospitalet" del 16/10/1976.

-Acta de la reunió del "Secretariado de la Mesa Democrática de Bellvitge" amb anotacions manuscrites. 21/10/1976. (Dos Exemplars)

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/ 2.2. Taula Democràtica de  
Bellvitge (1976-1978)**

-Ordre del dia i acta de la reunió de la “Taula Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit de l’acta. 25/10/1976.

-Acta de la reunió del “Secretariat de la Taula Democràtica de Bellvitge” del 28/10/1976.

-Instància del Sr. Agustín Solá Gallego al sr. Governador Civil de Barcelona demanant permís per celebrar reunió pública amb el tema “Bellvitge per la democràcia”. 4/11/1976. (Fotocòpia).

-"Celebración del 5º Aniversario de la Asamblea de Cataluña", full informatiu. 7/11/1976. (Dos exemplars).

-Acta de la reunió de la “Mesa Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit. S’adjunta escrit sobre roda de premsa. 9/11/1976.

-Carta notificació del Govern Civil de Barcelona prohibint la reunió pública amb el tema “Bellvitge per la democràcia”. 12/11/1976. (Fotocòpia)

-"Bellvitge per la democràcia. Gran acto público", octaveta. Col·legi de les Teresianes. 13/11/1976. (Dos exemplars)

-Escrit de protesta de la “Mesa Democràtica de Bellvitge” per la prohibició del Govern Civil de l’acte “Bellvitge por la Democracia”, amb pestanya d’adhesió a la constitució de l’Assemblea Democràtica de Bellvitge. 13/11/1976.

-Acta de la reunió de la “Taula Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit. 17/11/1976.

-Acta de la reunió del “Secretariat de la Taula Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit. 19/11/1976.

-Acta de la reunió de la “Taula Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit. 23/11/1976.

-Instància del Sr. Antón Raventós al Governador Civil demanant permís per celebrar l’acte “Bellvitge por la Democracia”. 24/11/1976.

-Acta de la reunió del “Secretariat de la Taula Democràtica de Bellvitge” del 25/11/1976.

-Carta de R. Fernández a Mercè Conesa sobre notícies relacionades amb la “Taula Democràtica de Bellvitge”. 26/11/1976.

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/ 2.2. Taula Democràtica de Bellvitge (1976-1978)**

- Acta de la reunió del “Secretariat de la Taula Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit. 1/12/1976.
- Telegrama de Francisco Codina a R. Fernández felicitant-lo per la seva intervenció en un acte. 6/12/1976.
- Acta de la reunió de la “Taula Democràtica de Bellvitge” amb anotacions manuscrites. 7/12/1976.
- Escrit manuscrit de Milagros del Club de Premsa de L'Hospitalet. 9/12/1976.
- Acta de la reunió de la “Taula Democràtica de Bellvitge” i original manuscrit. 15/12/1976.
- “Propuesta de organización y funcionamiento de la Asamblea Democrática de Bellvitge para ser aprobada el día de su constitución”, pla i esquema presentat per J. Gassó. (Còpia mecanografiada). 15/12/1976.
- Convocatòria manifestació per protestar contra la detenció de Santiago Carrillo. “Taula Democràtica de Bellvitge”. 23/12/1976.
- “Reunió de la Taula Democràtica de Bellvitge” en la que es fa un *careo* sobre el sr. Gallego. 27/12/1976.
- Escrit informatiu sobre la “Taula Democràtica de Bellvitge” i fullet manuscrit amb els membres de la Taula Democràtica de Bellvitge i de l'Assemblea Democràtica. 1976.
- Nota de la “Mesa Democràtica de Bellvitge” als veïns demanant-los recolzament contra els actes violents, i original manuscrit. 1976.
- Esborrany manuscrit d'assemblea on es va debatre si es constituïa o no l'Assemblea Democràtica de Bellvitge. 18/01/1977.
- “Reunió de l'Assemblea Democràtica de L'Hospitalet” a la que arriba una crida dels intel·lectuals: serenitat i responsabilitat. 25/01/1977.
- “Plataforma ideològica y objetivos de la Asamblea Democrática de Bellvitge”, full informatiu, gener 1977.
- Diferents esborranys d'escrits relacionats amb la constitució de l'Assemblea Democràtica de Bellvitge, en suport d'imprès de sol·licitud de matrícula escolar (Ajuntament de L'Hospitalet). gener-febrer 1977.

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/ 2.2. Taula Democràtica de  
Bellvitge (1976-1978)**

-Orden del dia. “Asamblea de la Secció de L'Hospitalet”, amb anotacions manuscrites. 5/02/1977.

-Circular comunicant la celebració de l'acte de constitució de “l'Asamblea Democràtica Bellvitge”. 5/02/1977. (Dos exemplars)

-Nota convocant a una reunió. “Asamblea Democràtica de Bellvitge”, 1/03/1977.

-Nota manuscrita. 1/03/1977

-Carta del PSC/PSOE i del PSUC (de les Seccions Locals del Districte de Bellvitge al Sr. Alcalde President de la Corporació Municipal, relacionada amb els acords presos el 21/07/1976 en el Ple de l'Ajuntament de L'Hospitalet. 6/08/1977.

-“Necesidad de un amplio frente de lucha en Bellvitge”, dos escrits mecanografiats amb anotacions manuscrites. 2/09/1977.

-Part final d'un manifest on es crida a tots els veïns a obrir un diàleg obert per aconseguir un futur lliure, pacífic, just, feliç i democràtic. Document mecanografiat incomplet. [1977].

-“Qué es la Asamblea de Cataluña: historia y constitución”, full informatiu de Comisiones Obreras de C.G.E. [1977-1978?]

-“¡Sorpresa!... La democracia en Bellvitge empezó el sabado día 5”. Full amb signatures contra l'article de Jesús A. Vila escrit a *La Hoja del Lunes*. [1977-1978?]

**Continuació: Capsa 10/2. Documentació política/ 2.2. Taula Democràtica de  
Bellvitge // cartells / programes de mà**

**Retalls de premsa**(sol·liciteu C i núm.) (sol·liciteu C i núm.)

-“Bellvitge”, retall sobre la constitució de la Taula Democràtica de Bellvitge, *El Correo Catalán*, 22/09/1976. Fotocòpia.

-“Constitución de la Asamblea Democrática de Bellvitge”, *Tele/eXprés*, 23/09/1976.

-“Taula Democràtica a Bellvitge”, article sobre la constitució i els integrants de la Taula *Avui*, 24/09/1976. “Isabel López en llibertat”, 10/01/1977 i “Aclaración sobre la Asamblea Democrática de Bellvitge”, 21/07/1977.

-“Mitin de la Taula Democràtica de Bellvitge”, *El Correo Catalán*, 8/12/1976.

-“Ayer se constituyó la Asamblea Democrática del barrio. Bellvitge se organiza políticamente”. *Hoja del Lunes*, 7/02/1977.

**Cartells**

(sol·liciteu C i núm.)

-“Somos catalans todos los que viven, luchan y trabajan en Catalunya”, Bellvitge per la Democràcia. 13/11/1976. C.8703

**Programes i petits formats**

(sol·liciteu PM i núm.)

-“Concentración delante del Ayuntamiento para reclamar: Ayuntamientos Democráticos”, [1977-1978] PM 7520

## **CAPSA 11**

(Data de donació: 1987)

### **3 – DOCUMENTACIÓ SOBRE MOVIMENTS VEÏNALS I SERVEIS PRIVATS (1964-1982)**

#### **3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge (1964-1980)**

-Full informatiu. Condicions econòmiques per poder comprar un pis. Cooperativa de Viviendas Bellvitge. (amb anotacions manuscrites al darrere). abril 1965.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” a Ramón Fernández Jurado sobre la seva sol·licitud d'ingrés a la Cooperativa. 2/06/1965.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” al sr. Ramón Fernández comunicant-li que és requisit necessari per a l'adquisició d'un habitatge a “Ciudad Bellvitge” disposar d'una llibreta d'estalvis en ús en la Caja de Pensiones para la Vejez. 16/06/1965.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis sobre el lliurament de les claus dels pisos. 26/08/1965.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis demanant-los dades sobre si mateixos i la seva família, agost 1965.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis sobre les imperfeccions en els pisos de l'edifici Virgen de Bellvitge. 1/10/1965.

-Carta informativa de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” sobre la necessitat de sol·licitar permís per realitzar obres. 13/12/1965.

-Estatuts de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” [1965-1970].

-Enquesta sobre transports urbans a Bellvitge. “Cooperativa de Viviendas Bellvitge”, novembre 1966.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis amb les normes sobre fer obres o modificacions en les zones comunals dels edificis. gener 1967.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge (1964-1980)**

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” al Sr. Ramón Fernández. Sobre la col·locació d'uns marcs de tela metàl·lica a l'exterior de les finestres. L'imprès que diu que s'adjunta no hi és. 14/02/1967.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis del carrer Ermita, núm.19, demanant-los un ús més cívic dels WC. 18/09/1967.

-Avís a tots els socis de Cooperativa en relació a les il·legalitats dels serveis de manteniment i les deficiències de les vivendes. “Cooperativa de Viviendas Bellvitge”. 1967.

-Llistat de Delegats d'escala de l'edifici núm. 2. “Cooperativa de Viviendas Bellvitge”. 1967.

-Carta d'un grup de veïns de Bellvitge demanant col·laboració ciutadana per mantenir net el barri. 1967.

-Circular. Articles de la llei en matèria d'habitatges de protecció oficial. Socis Beneficiaris. 1967.

-Cartes de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” al sr. Ramón Fernández convocant-lo a diferents reunions: 5/03/1968, 4/04/1968, 19/04/1968, 23/04/1968, 11/06/1968 i dos impresos d'autorització de vot 20/04/1968.

-Convocatòria reunió veïns de l'escala núm.19. Delegats d'escala del Bloc Nuestra Señora de Bellvitge. 7/04/1968.

-Carta de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis demanant la seva participació als actes programats en la Semana Cultural i Jornadas del libro. 20/04/1968

-Carta de la Dirección General de Radiodifusión y Televisión al Sr. President de la Cooperativa de Viviendas Bellvitge sobre les antenes televisives col·lectives. 14/05/1968.

-Convocatòries de la Junta General Extraordinària i de la Junta General Ordinària i relació de despeses 1967, de l'edifici núm.2. Cooperativa de Viviendas Bellvitge. 14/09/1968.

-Carta de contestació de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” a Televisió Espanyola. Secció Enginyer Jefe de zona, relacionada amb la instal·lació d'antenes col·lectives. 23/11/1968.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge (1964-1980)**

- Comunicat del Patronato del Fondo Nacional de Protección al Trabajo al President de la Cooperativa de Viviendas Bellvitge sobre la denegació d'una subvenció. 27/03/1969. (Fotocòpia).
- Carta de la "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" a R. Fernández convocant-lo a la Junta General ordinària - extraordinària. 2/09/1969.
- Carta de la "Cooperativa Viviendas Bellvitge" als socis sobre la reelecció dels membres de la Junta Rectora. 18/09/1969. (Dos Exemplars)
- Circular de "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" als socis amb les conclusions de la Junta General Ordinària, novembre 1969.
- Carta dels socis beneficiaris convocant a una Assemblée General Extraordinària per parlar de la manca de segells de la Cooperativa en els rebut d'amortització dels préstecs. 3 i 5/12/1969.
- Carta de "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" al sr. R. Fernández convocant-lo a la Junta General Extraordinària. 5/12/1969.
- “Anomalías que vienen produciéndose en el polígono de Bellvitge y con especial mención de la Junta Rectora de la Cooperativa de Viviendas Bellvitge”, fulls de denúncia. 13/09/1970.
- Carta circular de Cooperativa Viviendas Bellvitge als socis sobre l'acomiadament de la dona de fer feines del bloc de pisos núm.2 [1970-1980?]
- Carta de "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" al sr. R. Fernández Jurado sobre el canvi d'adreça de la Cooperativa. 15/02/1971.
- Circular de la Comissió Representativa sobre els problemes en la gestió de la Junta Rectora de la "Cooperativa de Viviendas Bellvitge". 15/07/1971
- Circular a tots els socis de "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" sobre la dimissió del president de la Cooperativa. (Dos exemplars). 15/12/1971.
- Circular de "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" als socis sobre vigilància especial del districte i el compliment de les Ordenances Municipals. 1971. (Dos Exemplars).
- Circular de "Cooperativa de Viviendas Bellvitge" als socis sobre la pujada de les quotes mensuals de l'escala. 20/01/1972.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge (1964-1980)**

- Carta circular de “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis sobre el manteniment, administració i l'elecció de president, secretari i tresorer de les escales. 26/02/1972.
- Carta de Ramón Fernández Jurado al director de La Vanguardia sobre l'article “En Bellvitge se vive peor”. 8/03/1972.
- Carta circular de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis sobre la quota mensual de les escales. 22/03/1972.
- Carta circular de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis comunicant la possibilitat de cobrament dels rebuts d'amortització en els domicilis particulars. 7/04/1972.
- Carta - anunci de la Junta Rectora als socis de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” sobre la dimissió de la Junta Rectora. 8/05/1972.
- Carta circular de la “Obra Sindical de Cooperación Barcelona” convocant a la Junta General Extraordinària per a la renovació total de la Junta Rectora. 12/05/1972. (Dos Exemplars).
- Carta circular de M. Ballesteros (Cooperativa) convocant als socis a una reunió el dia 26/06/1972. (amb anotacions manuscrites) 24/06/1972
- Carta circular dels socis beneficiaris sobre la dimissió Junta Rectora, juny 1972.
- Carta de “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis sobre la nova Junta Rectora, juliol 1972.
- Inventari - Balanç a 31/12/1972. Exercici econòmic de 1972. “Cooperativa de Viviendas Bellvitge”.
- Circular de Cooperativa de Viviendas Bellvitge als socis sobre el nomenament del “Tribunal de Honor”. 2/01/1973.
- Nota del president de la Comunitat de Propietaris de l'escala núm.19 convocant a una reunió de veïns per parlar del pagament de la instal·lació d'antenes i l'elecció de nou delegat d'escala. 21/07/1973.
- Còpia de l'acta de la reunió d'escala del carrer Ermita, 19, celebrada el dia 27/09/1973.
- Inventari - Balanç a 31/12/1973. Exercici econòmic de 1973. “Cooperativa de Viviendas Bellvitge”.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge (1964-1980)**

-Carta de “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” al sr. Ramón Fernández convocant-lo a l'Assemblea General. 11/05/1974.

-Circular de “Cooperativa de Viviendas Bellvitge” als socis sobre la convocatòria de l'Assemblea General Extraordinària i Ordinària. 23/11/1974.

-Full control d'assistència a assemblea General Extraordinària i Ordinària de la “Cooperativa de Viviendas Bellvitge”. 20/12/1974.

-Carta Circular de “Cooperativa Viviendas Bellvitge” als socis convocant-los a una reunió de bloc. (amb anotacions manuscrites) 1974.

-Circular de “Cooperativa Viviendas Bellvitge” als socis convocant-los a l'assemblea Ordinària i Extraordinària. 21/06/1975.

-Full control d'assistència a assemblea. 6/07/1975.

-Carta circular de la “Cooperativa Viviendas Bellvitge” als socis sobre la regularització de quotes de despeses de comunitat, juliol 1975.

-Carta circular de la “Cooperativa Viviendas Bellvitge” als socis sobre la transcripció carta dimissió president de la Cooperativa. 3/11/1975.

-“Estado de cuentas comunidad propietarios ejercicio 1976”. Comunitat de Propietaris del Carrer Ermita núm.19. 31/12/1976.

-Còpia de l'acta de la reunió de veïns de la finca núm.19 on s'informa de la reunió amb el secretari de la Cooperativa de Viviendas Bellvitge el 12/01/1977. Comunitat de Propietaris.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge**

**Retalls de premsa**

- “Esta es la llave de su piso”, anunci sobre pisos a Bellvitge. 1964 .
- “Esta es la llave de su piso” anunci sobre pisos a Bellvitge. 1964. Junt amb informació sobre característiques urbanístiques del polígon de Bellvitge i dèficits d’habitabilitat que pateixen els seus veïns. [1972-1975?].
- “Bellvitge una moderna ciudad que abre sus brazos”, Precio, calidad y preocupación social son el resumen de la actuación de la Cooperativa que la construye. *La Región*, edición especial para europa. 18-22/03/1966.
- “En Bellvitge hay vida, una moderna ciudad les abre los brazos”. 1966. (Dos exemplars).
- “Bellvitge. Inmobiliaria Ciudad Condal, SA, promotora del polígono residencial”. 1968.
- “Vivimos en Bellvitge en piso de propiedad”. *La Vanguardia*, 27/05/1969.
- “Bellvitge, construcción prefabricada”. *La Vanguardia*, 6/07/1969.
- “Dimisión del presidente de la Cooperativa de Viviendas Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 7/01/1972. (Dos exemplars)
- “Triste situación en la barriada de Bellvitge. Lamentables condiciones de habitabilidad de los sótanos, mal considerados viviendas”. *Diario de Barcelona*, 25/03/1972.
- “58 Familias de Bellvitge: Nos han vendido sótanos”. *Tele/eXpres*, 25/03/1972.
- “Los problemas de Bellvitge. 58 ocupantes de los sótanos, ante una situación insostenible”. *El Correo Catalán*, 26/03/1972.
- “Los problemas de Bellvitge. Creen que les han vendido sótanos en vez de plantas bajas”. *El Correo Catalán*, 29/03/1972.
- “Los problemas de Bellvitge”. *Solidaridad Nacional*, 6/04/1972.
- “¿Qué pasa en la Cooperativa de Viviendas de Bellvitge?. Desde 1969 no ha celebrado asamblea de socios”. *Tele Expres*, 6/04/1972.
- “Cooperativa de viviendas de Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 7/04/1972.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge/Retalls de premsa**

-“Los sótanos de Bellvitge. Compleja problemàtica de los 58 vecinos”. *Diario de Barcelona*, 904/1972.

-“Cooperativa de viviendas de Bellvitge. Los socios recogen firmas para convocar una asamblea general”. *Tele/eXpres*, 12/04/1972.

-“Hospitalet: Malestar entre los socios de la Cooperativa de viviendas de Bellvitge. No se ha celebrado ninguna asamblea general desde 1969”. *El Correo Catalán*, 12/04/1972.

-“Más sobre Bellvitge”. *Diario de Barcelona*, 13/04/1972.

-“El caso Bellvitge, en el juzgado. Querella por delito de estafa de diez millones”. *El Correo Catalán*, 14/04/1972.

-“Se presenta querella criminal por la situación de Bellvitge” *Diario de Barcelona*, 15/04/1972.

-“58 propietarios presentan una querella contra la inmobiliaria”. *Tele/eXpres*, 15/04/1972.

-“Bellvitge: No ha sido aceptada la querella contra la empresa y la cooperativa”. *Tele/eXpres*, 10/05/1972.

-“Desde 1967, no se ha celebrado ninguna. El domingo, asamblea general de la Cooperativa de Bellvitge”. *El Noticiero Universal*, 1/06/1972.

-“Manyana, Asamblea General de la Cooperativa de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 3/06/1972.

-“Nueva Junta rectora de la Cooperativa de Bellvitge, elegida en la asamblea de ayer”. *El Noticiero Universal*, 5/06/1972.

-“Ha finalizado el suspense de Bellvitge”. *Hoja del Lunes*, 5/06/1972. (Dos exemplars).

-“Nueva Junta rectora de la Cooperativa de Viviendas de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 5/06/1972.

-“Tras la asamblea de ayer. Nueva Junta rectora de la Cooperativa de Viviendas de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 5/06/1972.

-“Nueva Junta Rectora de la Cooperativa de Bellvitge”. *El Noticiero Universal*, 5/06/1972.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge/Retalls de premsa**

-“Nueva Junta Cooperativa Viviendas Bellvitge”. *Solidaridad Nacional*, 7/06/1972.

-“Hospitalet: La cooperativa de Viviendas Bellvitge eligió nueva Junta”. *El Correo Catalán*, 7/06/1972.

-“En un cine de la ciudad y ante escasa asistencia: Asamblea de socios de la Cooperativa de Bellvitge”. *Diario de Barcelona*, 8/06/1972.

-“Hospitalet: Vuelve a entrar agua en los sótanos de Bellvitge”. *La Vanguardia*, 15/08/1972.

-“Hospitalet: Los sótanos de la Rambla de la Marina y calle Prado, inundados de nuevo. Es la segunda vez que ocurre en el plazo de tres días”. *La Vanguardia*, 17/08/1972.

-“Varios sótanos inundados en Bellvitge. A consecuencia de las lluvias de estos dos últimos días”. *El Noticiero Universal*, 31/08/1972.

-“Cuarta vez en dos semanas que se inundan algunos sótanos de Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 5/09/1972.

-“Los sótanos de Bellvitge: Cuatro inundaciones en 21 días”. Especial Hospitalet en *Diario de Barcelona*, 6/09/1972.

-“Cooperativa de Viviendas Bellvitge. ¿Qué pasó con los libros oficiales?. La actual junta rectora no recibió el libro de socios y los de caja estaban en blanco”. *Tele/eXpres*, 9/09/1972.

-“Los sótanos de Bellvitge tienen problemas casi a diario” *Tele/eXpres*, 16/10/1972.

-“Presentada por 56 familias. Hospitalet: Querella criminal contra la constructora y una Cooperativa de Viviendas de Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 7/12/1972.

-“Los problemas de Bellvitge, ante los tribunales”. *Tele/eXpres*, 7/12/1972.

-“Se tramitarà la querella presentada por 56 propietarios de Bellvitge”. *El Noticiero Universal*, 7/12/1972.

-“En Bellvitge hay vida. Entrega oficial de setecientas nuevas viviendas”. i “Las guarderías infantiles Tin Tin y Montserrat de Bellvitge consideradas laborales” [1972].

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge/Retalls de premsa**

-“Se incoa sumario por los sótanos de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 25/01/1973.

-“Originadas por la lluvia del pasado miércoles. Inundaciones en Campoamor, carretera del Mig, Bellvitge, viviendas Ciudad Condal y carretera B-200”. *La Voz de Llobregat*, 7/08/1973.

-“Hospitalet: Prosiguen los problemas en las viviendas del polígono de Bellvitge. Nuevamente los sótanos habitados de tres edificios de catorce plantas han quedado inundados de aguas fecales”. 15/12/1973.

-“Hospitalet: Los bajos de la Rambla de la Marina y calle Prado se inundaron de nuevo. El Ayuntamineto obligó a actuar a la empresa encargada del mantenimiento de los pisos en Bellvitge”. *Solidaridad Nacional*, 14/09/1973.

-“Bellvitge: Otra vez las aguas fecales en los sótanos de la Rambla Marina”. *La Voz del Llobregat*, 11/12/1973, i “Mañana acaba el plazo para llegar a un acuerdo respecto a los sótanos de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 25/06/1974.

-“Un problema crónico. Bellvitge y el agua”: *La Voz de Llobregat*, 22/02/1974.

-“1 hora de lluvia: 120 viviendas inundadas”. *La Voz de Llobregat*, 22/03/1974.

-“La situación de una importante Cooperativa de Construcción barcelonesa”. 8/05/1974 i “Hospitalet: Las 80 familias de los sótanos de Bellvitge podrían tener nueva vivienda esta semana. El alcalde establecerá contactos con la empresa inmobiliaria”. 14/05/1974.

-“Hospitalet: Los sótanos de Bellvitge, punto negro de la ciudad. Carecen de las mínimas condiciones de habitabilidad”. 11/05/1974 i “Hospitalet: Peligra la vivienda de 150 familias de Bellvitge”. 11/06/1974 i “Temas de Catalunya: Bellvitge”. 28/11/1974.

-“Albergan almacenes e industrias con materias inflamables. Los sótanos comerciales de Bellvitge pueden originar una catastrofe en cualquier momento. Al poseer una sola salida se convertirían en verdaderas ratoneras en caso de incendio”. *La Voz de Llobregat*, 7/06/1974 i “Hospitalet: Deben ser revisados los desagües de las viviendas de Bellvitge. Las personas que habitan en los sótanos, constantemente afectados”.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge/Retalls de premsa**

-“La lluvia provocó nueva inundaciones en Bellvitge. Diez familias evacuadas, trasladadas a una escuela, en donde aún permanecen”. *La Voz del Llobregat*, 14/06/1974.

-“Alojamiento para los habitantes de los sótanos de Bellvitge. Se llega a un acuerdo después de dos años de conflicto”. *Tele/eXpres*, 27/06/1974.

-“Tras permanecer 40 días en una escuela. Entrega de llaves para nueve familias de los sótanos de Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 19/07/1974.

-“La tormenta de ayer: agua y granizo causaron graves daños”. *La Voz de Llobregat*, 27/08/1974.

-“Entrega de llaves a nueve familias de los sótanos de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 18/07/1974; “Hospitalet: Entrega de nuevas viviendas a treinta y seis familias de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 31/10/1974 i “Problema resuelto. Los habitantes de los sótanos de Bellvitge, disponen ya de nuevas viviendas”. *El Noticiero Universal*, 5/11/1974.

-“Pleno del Ayuntamiento. Se ratificó el acuerdo con la constructora de Bellvitge”. *La Voz del Llobregat*, 22/11/1974

-“Pisos en Hospitalet”. juliol de 1975.

-“Siguen los problemas para los antiguos inquilinos de los sótanos de Bellvitge. Mientras ya se les exige el pago de parte de las hipotecas de sus pisos actuales, todavía esperan las escrituras prometidas en 1974”. *La Vanguardia*, 10/03/1977.

-“Habitatges subterranis de Bellvitge. Dos anys i mig sense regularitzar la situació dels antics ocupants”. *Avui*, 5/04/1977.

-“La constructora de Bellvitge tiene mucho miedo al futuro”. *Tele/eXpres*, 13/09/1977.

-“L'Hospitalet: Concentración ante la oficina de la Cooperativa. Los fondos de las hipotecas de Bellvitge, desaparecidos”. *Tele/eXpres*, 10/11/1977.

-“Los vecinos se movilizan. Bellvitge, lugar propicio para la meningitis”. *Tele/eXpres*, 7/03/1977. “Bloques de Bellvitge, otra vez inundados. La inmobiliaria no quiere hacerse cargo de estos problemas”. *Mundo Diario*, 15/11/1977. (Dos exemplars).

-“Se obstruyen las cloacas. Viviendas inundadas en Bellvitge”. 15/11/1977.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge/Retalls de premsa**

-“El Juzgado de L'Hospitalet falla contra Ciudad Condal”. *El Correo Catalán*, 25/11/1977 i “La inmobliaria Condal pierde. Se trata de unos vecinos que ocuparon otros pisos de la inmobiliaria al inundarse los de su propiedad”. *Mundo Diario*, 26/11/1977.

-“Bellvitge sin sótanos inundables. El Ayuntamiento pagará las reparaciones”. *Tele/eXpres*, 27/11/1977.

-“Una Central de ahorros compra los cien sótanos” i “Sótanos”. *Mundo Diario*, 28/12/1977.

-“Ciudad Condal gana el pleito. El Supremo autoriza que se construya más en Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 4/02/1978.

-“En Bellvitge ocupan un piso por la lluvia”. 3/04/1978.

-“Inundadas varias viviendas”. *El Correo Catalán*, 4/04/1978.

-“En Bellvitge todavía hay sótanos habitados”. *La Vanguardia*, 4/04/1978.

-“Reivindicaciones populares. Es tornen a inundar cinc soterranis habitats de Bellvitge”. *Avui*, 4/04/1978.

-“¿Quiénes son los culpables de Bellvitge?”. *Catalunya Express*, 7/04/1978.

-“Nadie compra un piso en Bellvitge. La inmobiliaria empieza a preocuparse”. *Tele/eXpres*, 8/04/1978.

-“Bellvitge depende de ganar un pleito. Si Ciudad Condal gana, se edificarà de nuevo”. *El Periódico*, 28/10/1978.

-“La inmobiliaria Ciudad Condal quiere desenterrar las excavadoras. La paralización de Bellvitge, recurrida ante la audiencia”. *Tele/eXpres*, 18/05/1979.

-“La promotora de Bellvitge está a punto de quebrar”. *El Periódico*, 15/03/1979.

-“Una inmobiliaria quiere echar a catorce familias de Bellvitge. La Audiencia Provincial decidirá sobre el caso”. 21/07/1979.

-“Peligro de sesahucio. Para catorce familias de Bellvitge”. *Solidaridad Nacional*, 7/02/1980.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge/Retalls de premsa**

-“Doce familias de Bellvitge pueden perder sus viviendas”. *El Noticiero Universal*, 7/05/1980.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.1. Cooperativa de Viviendas Bellvitge // programes de mà**

Petits formats:

-Invitació del President de la Cooperativa de Viviendas Bellvitge adreçada al sr. Rafael Santoja per assistir als actes de lliurament de 700 habitatges construïts per la Cooperativa, 11/06/1968.(capsa 11)

-Targeta d'assistència a Junta General. Cooperativa de Viviendas Bellvitge. 11/11/1969.(capsa 11)

**Programes i petits formats**

(sol·liciteu per PM i núm)

-Anunci comercial sobre la veda de pisos al Polígon de Nuestra Señora de Bellvitge. Inmobiliaria Ciudad Condal, S.A, febrer 1965. PM: 7421

-“Gran festival musical”, Cooperativa de Viviendas Bellvitge, juny 1968. (dos Exemplars) PM 7543

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats**

### **3.2. Asociación de Cabezas de Familia de Bellvitge (1967-1971)**

-Carta manuscrita de José Miguel González a Ramón F. Jurado sobre la convocatòria de reunió de veïns barri de Bellvitge. Té l'anotació següent: *De esta convocatoria nació la 1ª Asociación de Cabezas de familia de Bellvitge. Verano 1967. 5/08/1967.*

-Full informatiu “¿Qué es una asociación familiar?”. Document mecanografiat de dos pàgines. 1967.

-Circular de “Asociación de Cabezas de Familia”. Convocatòria reunió. [1967-1971]

-Circular de la Junta Directiva de “Asociación de Cabezas de Familia”, convocant a una reunió. Conté anotacions manuscrites al darrera amb els noms dels membres de la Junta Directiva. [1967-1971]

-Circular de “Asociación de Cabezas de Familia” convocant a la reunió general de socis. [1967-1971]

-Circular adreçada a Ramón F. Jurado sobre les inscripcions de socis nous. [1967-1971].

-Circulars de “Asociación de cabezas de familia de Bellvitge” dirigides a R. Fernández Jurado. Convocatòries reunions, febrer 1968 i 14/03/1968.

-Circular de “Asociación de cabezas de familia de Bellvitge” dirigida a R. Fernández Jurado convocant-lo a una reunió. 19/04/1968.

-Díptic informatiu més butlleta d'inscripció de “Asociación de cabezas de familia de Bellvitge”. 25/07/1968. (Dos exemplars).

-Nota d'Àngel Requena Roderó a Ramón Fernández convocant-lo a la reunió de la Junta Directiva. 1/08/1968.

-Carta d'Àngel Requena Roderó a R. Fernández Jurado sobre els veïns del bloc Nuestra Sra. de Bellvitge. 2/11/1968.

-Circular núm.1. B.O.M. 2/02/1968. “Asociación de cabezas de familia de Bellvitge: Lo celebramos”, novembre 1968. (Dos Exemplars.).

-Acords de la sessió celebrada el dia 15/09/1969. “Asociación de cabezas de familia de Bellvitge”.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.2 Asociación de Cabezas de Familia de Bellvitge (1967-1971)**

-Circulars de “Asociación de cabezas de familia de Bellvitge” .  
Convocatòries reunions generals. 2/11/1970 i 30/10/1971

-Circular informativa de la Junta Directiva de la “Asociación de cabezas de  
familia” als socis i veïns, novembre 1971.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.2 Asociación de Cabezas de Familia de Bellvitge**

**Retalls de premsa**

-“El Ayuntamiento entrega más de cinco millones para los damnificados de Bellvitge. Las cantidades fueron tasadas por la Asociación de cabezas de familia y por la empresa constructora”. *La Hoja del Lunes*, 27/09/1971. (dos exemplars).

-“Desconcierto en Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 22/09/1971.

-“Los pisos bajos inundados”. *El Correo Catalán*, 22/09/1971.

-“Los terrenos inundados son la zona de expansion de la ciudad”. *Tele/eXpres*, 4/10/1971.

-“La lluvia volvió a inundar algunas viviendas. Los semisótanos de Bellvitge resultaron nuevamente afectados”. *Tele/eXpres*, 6/10/1971.

-“Se ignora si volverán a habitarse los semisótanos de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 7/10/1971.

-“Para unos, pisos provisionales; para otros, constante riesgo de inundaciones”. 10/10/1971.

-“Los bajos de Bellvitge no volverán a habitarse”. *Tele/eXpres*, 15/10/1971.

-“El problema de los bajos inundados de Bellvitge, aún pendiente”. *Tele/eXpres*, 2/11/1971.

-“Hospitalet: Otra vez agua en Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 6/12/1971.

-“Los vecinos de Bellvitge prosiguen en busca de soluciones”. *Tele/eXpres*, 13/12/1971.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats  
(1964-1982)**

**3.3. Associacionisme reinvidicatiu a Bellvitge (1966-1982)**

**3.3.1. Associacions de veïns i altres grups veïnals (1966-1982)**

-“Deficiencias observadas en el pan que se expende en el polígono de Bellvitge”, full informatiu. 1966.

-Nota informativa d'un grup de presidents adherint-se a un comunicat sense firma el qual s'oposa a un dels objectius del “Comité Comunitario”. [1970-1975] (Dos exemplars).

-“Todos los vecinos”, fullet crític amb la pràctica de les Associacions de Veïns i contra la planificació urbanística explotadora, signat per un Grupo de Vecinos de Bellvitge. [1970-1975?].

-Full de sol·licitud de Soci. Associació de Veïns Bellvitge - Norte. [1970-1975]

-Octaveta informativa: “Queremos vivir de otra manera”. Asamblea de Jóvenes de Bellvitge. [1970-1980]

-“Convocatoria de sesión pública” per dialogar sobre la problemàtica actual del barri. Concejalía Distrito Sexto. Bellvitge. [1970-1980]. (Dos exemplars).

-Full on es relaciona un llistat de noms d'entitats de Bellvitge. Un original manuscrit i una fotocòpia mecanografiada. [1970-1980]

-“Ciudadanos”. Full informatiu contra la pujada dels preus dels transports urbans. Ateneo Libertario de Coll-Blanch, La Torrassa i Sta Eulàlia. Federació Local de CNT de l'Hospitalet. [1970-1980]

-Convocatòria de reunió de veïns d'escala [1970-1980]

-Instància del sr. Ramón F. Jurado al sr Alcalde Presidente del Ayuntamiento de Hospitalet denunciant la lleteria del carrer Ermita. 5/05/1972.

-“Vecinos de Bellvitge”, full informatiu. Comisión del barrio de Bellvitge amb anotacions manuscrites. octubre 1973.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns i  
altres grups veïnals (1966-1982)**

- Informe de l'Associació de Veïns La Marina de cinc pàgines, amb els membres fundadors i els Estatuts. 7/12/1973. (Mecanografiat).
- Full informatiu de les Associacions, Cooperativa i Casals de Bellvitge, sobre "els problemes del Gas". [1973-1974]
- Full informatiu. "Para que cada vecino piense sobre la cuestion del Gas". Veïns del Barri. [1973-1974]
- “Bellvitge problema. Faltan equipamientos colectivos”, full informatiu de l'Associació de Veïns Bellvitge - Nord. 1974. (Dos exemplars).
- Full de l'Associació de veïns Bellvitge - Nord convocant a una assemblea de veïns per al dissabte 12 d'abril per parlar de les obres i dels equipaments. [1975-1976?]
- “No más edificios”, full informatiu de l'Associació de Veïns San Roque. [1975-1976?]
- “Basuras – asamblea”, nota. [1975-1980]
- “Manifiesto de la Coordinadora de Asociaciones de vecinos: A todos los vecinos de l'Hospitalet”. 28/10/1976.
- “Asamblea de la Torre”. Full núm.2, febrer 1977.
- “Cross -Zonas Verdes-77”, invitació manuscrita. (Fotocòpia). febrer 1977.
- Conclusions de l'Assemblea de Barri celebrada el 21/05/1977
- Full de les associacions de veïns de Bellvitge convoquen a una conferència en relació al Bellvitge que tots volen. (Dos exemplars) [1977-1978?]
- Exposició “Por el Bellvitge que queremos”, full informatiu. Associació de veïns de Bellvitge. [1977-1978?]
- Full informatiu i plànol de Bellvitge en el moment de la suspensió de llicències. Associació de veïns Bellvitge - Nord. [1977-1978?]
- Carta de la Junta Local de “Jubilados y Pensionistas de Bellvitge” a R. Fernández Jurado invitant-lo a la inauguració del Club, 27/08/1979.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns i  
altres grups veïnals (1966-1982)**

- "El Carrilet", full informatiu de l'Ajuntament de L'Hospitalet de Llobregat.  
5/11/1979.

- Convocatòria assemblea ordinària anual d'una comunitat de veïns,  
25/02/1981.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns  
i altres grups veïnals**

**Hemeroteca** (en tractament)

-“Hospitalet de Llobregat. Segunda ciudad de Catalunya”. Extra de *Diario de Barcelona*, 30/01/1971. (Núm. caixa: **en tractament**)

-“Polígono de Bellvitge. Magníficos pisos de 4 habitaciones”. Anunci en *La Voz de Llobregat*. Año I, 27/04/1973. (Núm. caixa: **en tractament**)

-“Monográfico Hospitalet” en *Solidaridad Nacional*, 24/12/1975. (Núm. caixa: **en tractament**)

-“Vivir en Bellvitge”, Mundorevista en *Mundo Diario*, 1/10/1978. (Núm. caixa: **en tractament**)

-“Andaluces en Catalunya ¿cataluces o Andalanés?” en *Cambio 16*, 16-22/09/1979. (Núm. caixa: **en tractament**)

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3 Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns  
i altres grups veïnals**

**Retalls de premsa**

-“Hospitalet, en la órbita de un vertiginoso desarrollo urbano e industrial”.  
Núm. 1. *La Vanguardia*, 22/01/1966.

-“Hospitalet, en la órbita de un vertiginoso desarrollo urbano e industrial”.  
Núm. 2. *La Vanguardia*, 23/01/1966.

-“Hospitalet, en la órbita de un vertiginoso desarrollo urbano e industrial”.  
Núm. 3. *La Vanguardia*, 27/01/1966.

-“Rascacielos tumbados en el campo”. 1966.

-“Grandes bloques de viviendas proliferan en Bellvitge”. 30/01/1971.

-“Bellvitge una población nueva. Un alto porcentaje de sus habitaciones  
ha vivido previamente en Barcelona y su entorno industrial”. *La Vanguardia*, 23/03/1972.

-“A un mes de inauguración. La residencia del SOE, indefensa ante las  
posibles riadas”. *Tele/eXpres*, 13/05/1972.

-“Camiones-tienda en Bellvitge. Para regular precios”. Especial Hospitalet  
de Llobregat, en *Diario de Barcelona*, 22/09/1972.

-“El río y las lluvias preocupan a la ciudad”, *Tele/eXpres*, 22/09/1972.

-“Sobre la Asociación de Vecinos La Marina”. *La Voz del Llobregat*,  
6/11/1973 i “Juan González. Secretario de la Asociación de Vecinos La  
Marina”. *La Voz de Llobregat*, 30/10.1973.

-“Asamblea de vecinos en Bellvitge. Nosotros no hemos de costear el  
cambio de conducciones de Gas”. *La Voz del Llobregat*, 13/11/73.

-“Importante transformación de la ciudad: de los 86.000 a los 250.000  
habitantes”. *La Voz del Llobregat*, 25/01/1974.

-“Bellvitge-Norte: una nueva Asociación de Vecinos”. *La Voz del Llobregat*,  
1/02/1974.

-“Se constituyó la Asociación de Vecinos Bellvitge-Norte”. *La Voz del  
Llobregat*, 26/02/1974.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3 Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns  
i altres grups veïnals/Retalls de premsa**

-“Reunión del alcalde con las asociaciones de vecinos”. *La Voz del Llobregat*, 12/03/1974.

-“Hospitalet: Dentro de quince días cincuenta familias habitaran el polígono Gornal. Son la mitad de los afectados de las calles Finestrelles, Campoamor y Pasaje Trías”. 19/05/1974.

-“Por el problema de los sótanos”, 9/04/1974 i “Bellvitge: faltan más de doscientos mil metros cuadrados para ubicar los equipamientos”, 12/07/1974 en *La Voz del Llobregat*.

-“Por 640 millones de pesetas, autopista Bellvitge-enlace aeropuerto”. 21/09/1974.

-“Cambio de destino de los semisótanos en Bellvitge”. *La Voz del Llobregat*, 10/01/1975.

-“Bellvitge: Compás de espera en el problema del gas”. *La Voz del Llobregat*, 28/01/1975.

-“En la Asociación de Vecinos La Marina de Bellvitge. Conferencia sobre la delincuencia Juvenil”. *La Voz de Llobregat*, 2/05/1975.

-“Cartas. Polígono de Bellvitge”. *La Vanguardia*, 2/11/1975.

-“La Corrdinadora de asociaciones de vecinos da a conocer su primer comunicado”. 7/11/1976.

-“Las AA de VV. Exponen los problemas urbanísticos de Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 27/02/1977.

-“SECOD ha desvetllat Bellvitge”, *Avui*, 3/03/1977.

-“Catalanisme, una cerimònia de confusió. Bellvitge: instància similar”. *Avui*, 8/03/1977.

-“Escrito de 8 asociaciones. La especulación acabará con todo”. *Mundo Diario*, 17/05/1977.

-“Ocupación de viviendas en el Polígono Gornal”. 28/09/1977.

-“L'Hospitalet: amplio movimiento ciudadano”. *Hoja del Lunes*, 24/10/1977.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns  
i altres grups veïnals/Retalls de premsa**

-“Un tercio del término municipal de l'Hospitalet es todavía cultivable. Terrenos de escombros son hoy parcelas de cultivo”. [1978-1979]

-“Més protestes per l'estat de la residència de Bellvitge”, *Avui*, 3/01/1979.;  
“Bellvitge: posible cierre de una escuela”. 8/01/1979 i “Los vecinos se desplazan en coche. Bellvitge inundada por la lluvia”, 21/01/1979.

-“Es proposa crear una única associació de veïns”. *Avui*, 2/11/1979.

-“El carrilet subterráneo, puesto a consulta popular”. 4/11/1979.

-“Bellvitge: Dos proyectos de asociación de vecinos”. *El Correo Catalán*, 10/11/1979.

-“Autovía de Castelldefels: El latido de un mundo a pie de carretera”. *Hoja del Lunes*, 2/11/1981.

-“Un polígono en estado lamentable. Quiénes son los culpables de Bellvitge”. [1981-1982].

-“L'Hospitalet de Llobregat. Bellvitge está que trina”. *El Noticiero Universal*, [11/10/1981-1982].

-108 retalls de premsa del 18/05/1968 al 3/04/1981.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.1. Associacions de veïns  
i altres grups veïnals // cartells / programes de mà**

### **Cartells**

(sol·licitar per C i núm)

-Inauguració del Club de Jubilats, Pensionistes i Vídues del C/ França, cartell de la Caixa d'Estalvis de Sabadell. 1/09/1979. C 7544

### **Programes i petits formats**

(sol·licitar per PM i núm)

-La Coordinadora d'Associacions de Veïns de Bellvitge convoca a una assemblea de barri. Programa (Dos Exemplars) 12/02/1977.

-Conferència "Adelgazar, no es comer menos", invitació de Silueta y Salud. (sense registre propi ingressa a l'Arxiu encolat sobre paper). 1977.

-“Otras noticias del Barrio”. Programa Asociación de Vecinos Bellvitge. [1980]. (Núm. reg.: 7422)

-“Jóvenes”. Convocatòria de reunió per informar sobre la creació d'una cooperativa de treball de l'Associació de Veïns de Bellvitge. Programa. 19/12/1980. (Núm. reg.: 7423)

-“Defendamos los terrenos que nos quedan”, programa de les Associacions de veïns convocant a una assemblea. [1974-1980] PM 7519

-Programa informatiu d'operacions bancàries de la Caixa de Catalunya i Balears. 1975 PM 7528

-“Asamblea de padres de Bellvitge”, programa manuscrit. 12/02/1976. PM 7529

-“Pleno del Ayuntamiento. ¡Todos al Pleno a defender nuestros terrenos!”, (sos Exemplars) [1976] PM 7526

-Conferència del Dr. Torres, Catedràtic d'arquitectura: “Hacia un Bellvitge mas humano”, [1976-1980] PM 7527

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge (1966-1982)**

**3.3.2. Lluita Pla Parcial (1974-1981)**

- “Memòria Comissió d’Estudi Bellvitge”. 30/05/1974. (Mecanografiada)
- “Circular. Convocatòria reunió de veïns”. 31/05/1975.
- “Informe de los problemas comunales del polígono de Bellvitge de Hospitalet de Llobregat”. [1974-1976?]
- Anunci manifestació de protesta contra el Pla Parcial i les llicències per edificar pisos. [1974-1976?]
- “Carta de R. Fernández al director de *La Vanguardia*”, demanant-li que publiqui el seu escrit. 23/11/1975.
- Anunci de tancament d’una botiga per assistir al Ple extraordinari de l’Ajuntament] 21/07/1976
- “Acords del Ple de l’Ajuntament” celebrat el 21/07/1976. Negociat d’Urbanisme i Obres Públiques. Excel·lentíssim Ajuntament de L’Hospitalet. (Fotocòpia). 7/07/1977
- Carta del Partido Socialista de Bellvitge al sr. President de la Corporació Municipal Metropolitana, Comissió Provincial d’Urbanisme sobre els acords del Ple de l’Ajuntament de juliol de 1976. 29/07/1977.
- Full informatiu sobre el Pla Parcial. ERC, PSC, PSOE, PSUC, UDC. 25/09/1977.
- Circular de la Comisión Gestora del Estudio del Plan de Ordenación - Polígono de Bellvitge. [1976-1978?]
- Full de l’Associació de veïns Bellvitge - Nord amb l’ordre de dia de l’assemblea del Barri de Bellvitge. Informació sobre el Pla comarcal i el Pla parcial de Bellvitge. [1977-1978?]
- “A todos los vecinos. No mas licencias de edificación. No al Plan Parcial de Bellvitge”, full informatiu. Associació de Veïns Bellvitge - San Roque, La Marina i Permanent de Presidents d’escala. (Dos exemplars). [1977-1978?]

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge /3.3.2. Lluita Pla Parcial  
(1974-1981)**

-“Asamblea del barrio de Bellvitge”, convocatòria amb ordre del dia relacionat amb la informació sobre el plan comarcal i plan parcial de Bellvitge. Associació de Veïns-Bellvitge-Norte [1977-1978].

-“Ya han empezado la zona verde”, full informatiu. Grupo autónomo de Bellvitge. [1979-1980?].

-“Salvemos nuestro Plan Parcial”, full informatiu de l'Associacions de veïns. PSC (PSC-PSOE), PSUC i d'altres, setembre 1980.

-Notes manuscrites d'en R. Fernández Jurado sobre l'evolució urbanística del barri de Bellvitge des de l'aprovació del 1r Pla Parcial 1960-1961. [1980?].

-Carta de l'Ajuntament de L'Hospitalet de Llobregat al sr. President de la Comunitat Propietaris de Bellvitge. 5/03/1981.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge /3.3.2. Lluita Pla Parcial**

**Retalls de premsa**

-“Se pide la revisión de los planes parciales, aprobados en los últimos seis meses, en todo el país”. *Solidaridad Nacional*, 3/11/1972.

-“Unas obras que ya duran tres años en Bellvitge. Grandes barrizales, único acceso a varios bloques de viviendas”. *La Voz de Llobregat*, 23/04/1974 i “Piden un alto a la construcción en Bellvitge”, 5/07/1974.

-“Pleno Municipal. Un ruego: Que no se construyan más bloques en Bellvitge”. *La Voz del Llobregat*, 17/05/1974.

-“La vida de Bellvitge depende de Plan Comarcal”. *Hoja del Lunes*, 8/07/1974.

-“Entre el Ayuntamiento y la inmobiliaria. Acuerdo para la urbanización del Polígono de Bellvitge”. 21/11/1974.

-“Los vecinos de Bellvitge piden la paralización de las obras”. *La Hoja del Lunes*, 25/11/1974.

-“Buscando solución a los problemas urbanísticos. Queremos que para todos vivir en Hospitalet sea una satisfacción”. 10/01/1975.

-“El polígono de Bellvitge no se ajusta a su plan urbanístico”. *La Vanguardia*, 20/02/1975.

-“El polígono de Bellvitge fue edificado sobre una superficie menor de la prevista”. *La Vanguardia*, 21/02/1975.

-“Al parecer, nuevo caso hectáreas desaparecidas en Bellvitge. Los vecinos del sector norte denuncian el incumplimiento de una serie de etapas paralelas al plan parcial”. *La Vanguardia*, 16/01/1975.

-“Inquietud en Bellvitge ante el posible agotamiento de espacio para dotaciones”. *La Voz del Llobregat*, 18/03/1975

-“Suspensión por un año de licencias de edificaciones en Bellvitge”. *La Voz de Llobregat*, 25/03/1975.

-“Los vecinos de Bellvitge reservan espacios para equipamientos”. 6/06/1975.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge /3.3.2. Lluita Pla Parcial/  
Retalls de premsa**

-“Acuerdo entre Ayuntamiento e inmobiliaria. Buen ritmo de las obras en Bellvitge”. *La Voz de Llobregat*, 20/06/1975.

-“Se aceleran las obras de acondicionamiento de Bellvitge”. *La Voz del Llobregat*, 20/06/1975.

-“El concejal de Bellvitge acusó de ilegal el proceso urbanístico del barrio”. *La Vanguardia*, 23/11/1975. (Dos exemplars).

-“Manifestación de vecinos en Bellvitge protestando por nuevas construcciones”. *Diario de Barcelona*, 29/11/1975; “No quieren más bloques de viviendas”, *Tele/eXpres*, 9/12/1975 i “Plantan un jardín en un solar en que se construía un bloque”, *Diario de Barcelona*, 9/12/1975.

-“Los vecinos se oponen a la construcción de nuevos bloques de viviendas”. *Solidaridad Nacional*, 6/12/1975.

-“Construyen un jardín en el terreno destinado a un edificio singular”. *Hoja del Lunes*, 8/12/1975.

-“No más bloques en el Polígono Bellvitge”, *Tele/eXpres*, 9/01/1976.

-“Los vecinos de Bellvitge vuelven a reivindicar un solar en construcción”. *Diario de Barcelona*, 10/01/1976.; “Manifestación contra los nuevos bloques de viviendas”, *Hoja del Lunes*, 12/01/1976 i “Nueva manifestación en Bellvitge. Contra las construcciones”, 13/01/1976.

-“La policía disolvió una manifestación de tres mil vecinos en Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 12/01/1976 i “Cinco cargos sindicales de Bellvitge, en Magistratura”. *Diario de Barcelona*, 18/01/1976.

-“El alcalde, partidario de suspender la construcción de la torre de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 13/01/1976. i “Por el Bellvitge que queremos”, exposición, 25/01/1976.

-“Urbanisme. Situació límit a L'Hospitalet. *Canigó*, gener 1976. i “Manifestación en Bellvitge”, *Diario de Barcelona*, 22/09/1976.

-“Bellvitge. Exposición gráfica sobre deficiencias y proyectos del barrio”. *Diario de Barcelona*, 9/03/1976.

-“Diversas manifestaciones en reivindicaciones de mejoras urbanísticas”. *Tele/eXpres*, 10/03/1976 i “Instalaciones provisionales para alumnos de BUP y Formación Profesional”. 10/10/1976.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge /3.3.2. Lluita Pla Parcial/  
Retalls de premsa**

-“La revisión del Plan Parcial de Bellvitge, aprobada. Se ha procedido a una nueva ordenación de espacios con mayor capacidad para equipamientos”. *Tele/eXpres*, 13/03/1976. i “El futuro de Bellvitge se decide hoy”. *Tele/eXpres*, 12/03/1976.

-“El Ayuntamiento de l'Hospitalet aprobó el plan parcial de Bellvitge”. *Tele/eXpres*, 13/03/1976 i “En la aprobación del plan Parcial de Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 13/03/1976.

-“Los vecinos de Bellvitge persisten en sus reivindicaciones. Día tras día, numerosas personas intentan detener las obras de construcción de un bloque de catorce plantas”. *Tele/eXpres*, 2/05/1976.

-“Moltes obres aprovades en el darrer ple”. *Avui*, 1/03/1977.

-“Ratas y agua, dueños de los sótanos”. *Mundo Diario*, 15/04/1977.

-“Los vecinos consinguen árboles y no bloques. Bellvitge se salva por los pelos”. *Tele/eXpres*, 29/08/1977.

-“Tres millones más para urbanizar Bellvitge”. *La Vanguardia*, 25/08/1978.

-“Freno al crecimiento de Bellvitge”. *La Vanguardia*, 10/06/1979.

-“No hay quien detenga el crecimiento de Bellvitge. El Ayuntamiento obligado a indemnizar a una inmobiliaria”. 2/04/1980.

-“Inquietud en Bellvitge por el juicio ante el Supremo”. *El Periódico*, 12/09/1980.

-“Ayuntamiento: Ni un piso más en Bellvitge, caiga quien caiga”. *El Correo Catalán*, 13/09/1980.

-“L'ampliació de Bellvitge es veu dimecres al Suprem”. 13/09/1980.

-“El Supremo decidirá el día 17 si Bellvitge debe crecer”. *El Periódico*, 14/09/1980.

-“El Ayuntamiento, firme: ni un piso más en Bellvitge”. *Mundo Diario*, 14/09/1980.

-“Manyana, sentencia sobre la revisión del plan de Bellvitge”. *La Vanguardia*, 16/09/1980.

**Continuació: Capsa 11/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge /3.3.2. Lluita Pla Parcial/  
Retalls de premsa**

- “Bellvitge: Dos mil vecinos se manifiestan contra la construcción de nuevos bloques”. *El Correo Catalán*, 16/09/1980.
- “El Tribunal Suprem dicta avui sentència. Bellvitge, la ciutat dormitori més gran d'Europa”. *Avui*, 17/09/1980.
- “Evitar una mayor degradación de Bellvitge” *El Correo Catalán*, 18/09/1980 i “El Supremo decidí ahir el cas Bellvitge a porta tancada”. 18/09/1980.
- “El Supremo revoca la sentencia. Permitía construir otras 2.700 viviendas en Bellvitge”. *El Noticiero Universal*, 16/10/1980.
- “El Supremo prohíbe edificar más viviendas en Bellvitge”. *El Noticiero Universal*, 16/10/1980.
- “Sentencia favorable al Ayuntamiento: No habrá más pisos en Bellvitge”. *El Correo Catalán*, 16/10/1980.
- “El Tribunal Suprem denega l'ampliació de Bellvitge”. *Avui*, 16/10/1980.
- “No se construirá ni un bloque más en Bellvitge. El Tribunal supremo da la razón al Ayuntamiento y los vecinos” . *La Vanguardia*, 16/10/1980 i “El Supremo falla que no se construya en Bellvitge. Las inmobiliarias no podrán levantar las 18 torres y 11 bloques previstos”. *El Periódico*, 16/10/1980.
- “El Suprem no permet ampliar Bellvitge”. *Avui*, 16/10/1980.
- “Bellvitges cercanos y Bellvitges lejanos”, article d'opinió de Juan Gomis en *El Correo Catalán*, 19/10/1980.
- “Expediente contra la inmobiliaria que construyó Bellvitge”. *El Periódico*, 20/11/1980.
- “Los constructores de Bellvitge no serán indemnizados”. *El Periódico*, 23/07/1981.
- “Bellvitge: la Audiencia desestima el recurso de las inmobiliarias”. 27/08/1981.

**Cartells**

- “Exposición 5º aniversario Plan Parcial”, Associació de Veïns Bellvitge, gener 1981. C 8706

**Programes i petits formats**

- “Así es el Plan Parcial de Bellvitge”, programa informatiu de l'Ajuntament de L'Hospitalet. 1980.  
PM 7525

**Continuació: Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge (1966-1982)**

**CAPSA 12**  
**(Data de donació: 1987)**

**3.3.3. CUAM i lluita sanitat (1971-1981)**

-Comunicat dels veïns de Bellvitge demanant millor sanitat pel seu barri i convocatòria final tancament protesta. 4/06/1977.

-“¿Qué es el Comité Unitario de Acción Municipal?”, full informatiu, agost 1977.

-Informe. 3<sup>a</sup> reunió convocada per la “Comisión Gestora del CUAM de Bellvitge”. 14/09/1977. (Fotocòpia).

-Informe de la reunió de la “Comisión Gestora del Comité Unitario Pro-Municipal de Bellvitge” amb el Sr. Alcalde de L'Hospitalet sobre el desnonament dels locals soci-culturals. 19/09/1977. (Fotocòpia).

-Declaració del Comité Unitario de Acción Municipal del Polígono de Bellvitge a tots els veïns. 24/09/1977.

-“Necesidad de un amplio frente de lucha en Bellvitge”. Comisión Gestora Pro-Comité Unitario de Acción Municipal del Polígono de Bellvitge. PSC - PSOE, PSUC, setembre 1977. (Dos exemplars: un mecanografiat i una fotocòpia).

-“Avantprojecte de pla d'urgències (Sanitat - cultura - urbanisme...)”. CUAM del Polígono de Bellvitge. Document de cinc pàgines elaborat pels veïns sobre les mesures urgents a aplicar al barri de Bellvitge (és una part de l'avantprojecte de pla de mesures urgents del CUAM Bellvitge, de 6/10/1977). (Fotocòpia).

-Instància de Ricard Moreno al sr. Alcalde demanant permís per celebrar assemblea de veïns. “Plan de urgències y presentación estatutos del CUAM de Bellvitge”. 18/10/1977. (Fotocòpia).

-Ordre del dia de l'assemblea del Comité Unitari d'Acció Municipal. 22/10/1977.

-Full d'enquesta del “Comité Unitario de Acción Municipal de Bellvitge”. 22/10/1977.

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/ 3.3.3. CUAM i lluita sanitària  
(1971-1981)**

-Decret del Ayuntamiento de Hospitalet de Llobregat (Negociado de Gobernación) autoritzant l'assemblea de veïns per tractar el "Plan de urgencias y presentación de estatutos del CUAM de Bellvitge". 20/10/1977. (Fotocòpia).

-Resum de la reunió del "Secretariat del CUAMB". PSC. 22/10/1977.

-Resum de l'assemblea de veïns convocada pel "Secretariado del CUAMB" del 22/10/1977. (Fotocòpia).

-Nota convocant a una assemblea en el col·legi de les Teresianes, (CUAMB). 22/10/1977.

-Full informatiu de la Comisión de Sanidad del CUAMB relacionada amb el nou consultori de Bellvitge. [1977-1980]

-“¿Quieres colaborar a mejorar la sanidad del barrio?”. Vocalías de mujeres de las AAVV de Bellvitge. [1977-1980]

-“¡¡Ha llegado la hora!!”, octaveta per cridar a un tancament davant la situació de la sanitat al barri. [1977-1980].

-Convocatòria reunió: “Cuestiones que te interesan”. Assistència sanitària. Associació de veïns Bellvitge. [1977-1980]

-“Documento dirigido a l'Institut Nacional de Previsió”. Informació de les quatre vocalies de dones d'Associacions del barri de Bellvitge. [1977-1980]

-Comunicat de l'Ajuntament de L'Hospitalet de Llobregat. “Una nueva farmacia en Bellvitge”. [1977-1980]

-Instància de Ricard Moreno (CUAMB) al sr. Alcalde Presidente del Ayuntamiento de Hospitalet, demanant permís per celebrar una assemblea de veïns. 17/02/1978. (Fotocòpia).

-Autorització als veïns per celebrar una reunió - col·loqui. Ajuntament de L'Hospitalet de Llobregat. 20/02/1978. (Fotocòpia).

-“Asamblea de Vecinos. 10 noche encierro en el consultorio”. 25/02/1978.

-“Canto a la Unidad de Bellvitge”, lletres de cançons demanat ambulatoris, farmàcies... 26/02/1978. (Dos exemplars d'una d'elles)

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/ 3.3.3. CUAM i lluita sanitària  
(1971-1981)**

-Convocatòria assemblea de veïns. Reivindicacions, consultori, ambulatori, farmàcies. Comisión de Sanidad del CUAMB. 27/02/1978. (Dos exemplars).

-“Por una sanidad al servicio del pueblo”, manifest, febrer 1978.

-Poema escrit per Benet Borrajo Fernández durant el tancament a Bellvitge. Text manuscrit. 3/03/1978.

-Carta del Ministerio de Sanidad y Seguridad Social a la sra. Maria Josefa Aige sobre el projecte de construcció d'ambulatoris a Bellvitge, 23/05/1978.

-Carta de la Asociación de vecinos de Bellvitge a la Conselleria de Sanitat de la Generalitat, demanant el cobriment del Canal de la Infanta. 5/07/1980.

- Carta de la Asociación de vecinos de Bellvitge al Departament de Sanitat de l'Ajuntament de l'Hospitalet, demanant el [cobriment del Canal de la Infanta]. 5/07/1980

-“Carta de l'Ajuntament de L'Hospitalet de Llobregat al sr. Presidente de la Comunidad de Propietarios” convocant-lo a una reunió per informativa sobre el programa de sanitat. 25/09/1981.

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/ 3.3.3. CUAM i lluita sanitat**

**Hemeroteca** (en tractament)

-“Dossier Bellvitge”. Edita Comité Unitario de Acción Municipal de Bellvitge. Publicació de 20 pàgines. L'Hospitalet, juny 1978. (Núm. de Caixa: **en tractament**)

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/ 3.3.3. CUAM i lluita sanitat**

**Retalls de premsa**

- 120 retalls de premsa del 7/11/1971 al 8/10/1981.

**Continuació: Capsa Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/3.3.  
Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/ 3.3.3. CUAM i lluita sanitat  
cartells / programes de mà**

**Cartells**

(sol·licitar per C i núm)

-“Operación limpieza”, 21/09/1975.C 8704

**Programes i petits formats**

(sol·licitar per PM i núm)

-Assemblea de sanitat, a l'AC de Bellvitge. Comissió de Sanitat del CUAM.  
[1977-1980]. PM 7523

-Convocatòria concentració i sonada de casseroles com a protesta,  
Comissió de Sanitat del CUAM. [1977-1980]. PM 7524

-Assemblea de veïns a les Teresianes, Comisión de Sanidad del CUAMB.  
25/02/1978. PM 7522

-“Por la inmediata construcción del ambulatorio”, Asociacions de veïns i  
Unions de Treballadors i Tècnics. 3/07/1976. PM 7521

-Anunci comercial. ¡¡Muy Interesante!!. Inauguració per part de CIA  
d'Assegurances de Barcelona d'un consultori mèdic. (sense registre propi  
ingressa a l'Arxiu encolat sobre paper). [1977-1980] (capsa 12)

-“Per una sanitat al servei del poble”. CUAM-Bellvitge, febrer 1978. (En  
català i castellà). 4 Adhesius, 2 d'ells encolat sobre paper. (capsa 12)

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge (1966-1982)**

**3.3.4. Ensenyament i lluita escoles (1968-1981)**

-Carta del Patronato de Extensión Cultural de Bellvitge adscrit al Ministeri d'Educació i Ciència, als veïns comunicant que es faran classes nocturnes per a adults el curs 1968-1969. juny 1968.

-Carta del Centro de Extensión Cultural Bellvitge convocant a una reunió a Virginia Fernández per formalitzar la seva assistència a les classes. 16/01/1969.

-Full sol·licitud de places escolars. PSC-PSOE, Bellvitge - L'Hospitalet. (Dos exemplars). [1970-1980]

-"Vecinos de Bellvitge", full demanant guarderies gratuïtes. (Dos exemplars). [1970-1980]

-"Nuestros hijos esperan escuelas", full informatiu d'una comissió de veïns de Bellvitge. (Dos exemplars). [1970-1980]

-"El problema de la escolarización en Bellvitge", full informatiu de les Associacions de veïns La Marina i Bellvitge Norte convocant a una Assemblea a la Parròquia Sant Joan Evangelista. [1970-1980]

-Dues cartes de "la Asociación de padres de niños subnormales de Bellvitge" demanant col·laboració en la campanya del Día del deficiente psíquic. 27/03/1974.

-Instància adreçada a l'Alcalde President de l'Ajuntament de L'Hospitalet demanant-li solució al problema de l'escolaritat a Bellvitge, 5/06/1974. (Fotocòpia)

-“¿Graduado escolar? ¿Certificado de escolaridad?”, full demanant un institut a Bellvitge. Grupo de enseñanza (Asociación de vecinos Bellvitge Norte-La Marina). [1975-1976]

-“Ciclo de conferencias sobre la educación y problemas del niño”, full-programa. Associació de pares d'alumnes del Col·legi Nacional Bernat Metge. 1977.

-Declaracions dels professors de diferents centres educatius de Bellvitge sobre la llibertat d'expressió, manifestant la seva repulsa davant el Consell de Guerra als Jotglars. 7/03/1978.

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3. Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.4. Ensenyament i lluita  
escoles (1968-1981)**

-Convocatòria a una manifestació. Mig full de “las Asociaciones de padres de alumnos de los colegios de Bellvitge”, abril 1978.

-Full signat pel Jaume Casas Sánchez, informant de la necessitat de fer escoles a Bellvitge i els impediments que hi posen alguns veïns a la construcció d'un nou centre escolar, PSC-PSOE (Agrupación Bellvitge), 28/09/1978.

-Full de protesta per la falta d'escoles a Bellvitge, Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC-PSOE), setembre 1978.

-Instància de Jaime Casas Sánchez (PSC-PSOE) a l'Alcalde de l'Ajuntament de L'Hospitalet sobre la construcció del Col·legi Nacional San Roque, 4/10/1978.

-“Privilegios que no se han de permitir en Bellvitge”, carta – opinió sobre la construcció d'un col·legi a Bellvitge, 17/10/1978.

-“Los vecinos de los bloques 31 y 32 de la C/ Ermita informan”, full en el que s'informa de la negativa dels veïns a la construcció d'un Col·legi Nacional a Bellvitge, 1978.

-“Vecino”, full convocant a una concentració de veïns per demanar més centres educatius a Bellvitge. Asamblea de Vecinos del Barrio de Bellvitge. [1978]

-Circular informat d'un curs gratuït de català a Bellvitge. PSC- PSOE, 1/11/1979. (Dos exemplars)

-Poema “Es esto el monumento” i invitació a la inauguració “Alegoría y nombre del colegio”. Associació pares d'alumnes del Col·legi Nacional Ntra. Sra de Bellvitge, novembre 1979. (Dos Exemplars).

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis  
privats/3.3 Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.4. Ensenyament i lluita  
escoles**

**Retalls de premsa**

-58 retalls de premsa del 01/09/1971 al 30/1/1981.

**Continuació: Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/3.3  
Associacionisme reivindicatiu a Bellvitge/3.3.4 Ensenyament i lluita escoles  
cartells / programes de mà / fotografies**

**Cartells**

(sol·licitar per C i núm)

-Curs gratuït de català a Bellvitge, PSC-PSOE. (1 exemplar). [1/11/1979].  
C 8707

**Programes i petits formats**

(sol·licitar per PM i núm)

-“Català a Cambó”, (Fotocòpia). [1970-1980] PM 7536

-Protesta demanant centres d'ensenyament. Asociaciones de vecinos La Marina y Bellvitge Norte. (Dos Exemplars). [1970-1980] PM 7537

-”La enseñanza es un problema de todos. Partit del Treball de Catalunya.  
[1970-1980] PM 7530

-“¿A dónde llevaremos a nuestros hijos este curso?”, Associació de veïns  
San Roque, 1976. (Fotocòpia)  
PM 7534

-Curs gratuït de català a Bellvitge de novembre a març. PSC-PSOE (2  
exemplars, fotocòpies) PM 7615

-Enganxina del C.N.N<sup>a</sup> S<sup>a</sup> de Bellvitge. “No es misil con cargas  
nucleares...”, 15/12/1979. (Dos Exemplars).(capsa 12)

**Fotografies** (sol·liciteu-les pel núm. de registre de la Col·lecció de  
Fotografies)

1 fotografia: moviments. socials: capsa P34

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats  
(1964-1982)**

**3.4. Serveis privats (1966-1980)**

ESCOLES PRIVADES (1966-1980)

-Full informatiu de l'escola "Jericó". 1966.

-“1er. Curso de administrativos (ambos sexos)”, full informatiu del Centre d'Estudis Joan XXIII. 8/04/1969.

-“III Cursillo de formación sexual para adultos”, full informatiu. Institut de formació permanent del Centre d'Estudis Joan XXIII. Casal Bellvitge Centro de Orientación de la pareja. [1970-1980]

-“Clases particulares”, full informatiu de l'Acadèmia Gallego. [1970-1980]

-“¿Qué pasa en Ciudad Meridiana?”, full explicatiu de la reacció dels pares dels alumnes del col·legi Daliana davant els abusos econòmics del centre educatiu. Grupo Autónomo de Bellvitge. [1970-1980]

-Circular del Centre d'Estudis Joan XXIII als pares dels alumnes convocant-los a un Ple de l'Ajuntament per demanar millores en el barri.12/03/1976.

-Full informatiu de l'Associació de pares d'alumnes del Centre d'Estudis Joan XXIII:“Excursió a Ribes de Freser”. 4/10/1976.

-Full manuscrit de la comissió laboral de l'assemblea de mestres de l'escola privada convocant a la presentació de la CNT. 10/03/1977.

-Carta del Centre d'ensenyament XALOC on s'informa del programa d'estiu destinat a tots els nivells de l'EGB, amb butlleta d'inscripció. juny i juliol 1978.

-Carta del Centre d'ensenyament XALOC on s'informa de l'organització del Primer Cicle de Formació Professional en règim de nocturn, destinat a persones que treballin o estiguin a punt de treballar. juliol 1978.

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.4. Serveis privats**

**Hemeroteca** (en tractament)

-Butlletí informatiu del [Centre Cultural Pineda], gener 1977. **(en tractament)**

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.4. Serveis privats // cartells / programes de mà / comerç-petits formats**

Petits formats (capsa 12)

- “Próxima inauguración del Colegio-Academia La Ermita“, cartell-anunci comercial i full informatiu. juny-setembre 1968.
- “Recordamos a Uds. la próxima apertura del Colegio-Academia La Ermita“, cartell-anunci comercial i full informatiu. juliol-agost 1968.
- Anunci comercial del C.E.Balmes. “Curs d’estiu”. [1970-1980]
- Anunci. Curs,”Academia de corte y confección Maria Tobias”. [1970-1980]
- Paperetes. Sorteig pro-viatge final de curs. Associació Pares Joan XXIII. 18/03/1977 (Dos exemplars) i 5/05/1977 (Dos exemplars).

**Cartells**

(sol·licitar per C i núm)

- “Clases diurnas. Jericó, escuela activa para niños”, programa. Centre d’Estudis Joan XXIII. [1966] C 8705
- “Bellvitge. Hospitalet”, programa informatiu del C.E. Juan XXIII.1974. C 8708

**Programes de mà**

(sol·licitar per PM i núm)

- “Català a Bellvitge”, cartell. Curs de català al Centre d’Estudis Joan XXIII. (2 exemplars). [1970-1980]  
PM 7532
- “Clases de tarde y noche”. Centro de Estudios Juan XXIII. [1970-1980]  
PM 7533
- “Delincuencia juvenil”, xerrada.al Centro de Estudios .Juan XXIII. [1970-1980] PM 7535

**COMERÇ – petits formats (1970-1980) (capsa 12)**

- Anunci comercial. Inauguració botiga de mobles. “Muebles Miret”. [1970-1980]
- Anunci comercial. “Cuadros Cid”. [1970-1980]
- Anunci comercial. ”Cerrajería Carpintería Mecánica y Aluminio Luis Postigo”. [1970-1980]
- Anunci comercial. “Carpintería Ebanistería Europa”. [1970-1980]

**Continuació: Capsa 12/3. Documentació sobre moviments veïnals i serveis privats/  
3.4. Serveis privats / Comerç: petits formats**

- Anunci comercial."Muebles JM". [1970-1980] (Dos exemplars)
- Carnet de comprador de "Hogar del Mueble". [1970-1980]
- Anunci comercial. "Francisco PUJUELO. Albañil". [1970-1980]
- Anunci comercial. "Supermercado del calzado". [1970-1980]
- Anunci comercial."Sastreria Bellvitge". [1970-1980]
- Anunci comercial. "En el mejor punto de Bellvitge". Venda de pisos. Rambla Marina. (Dos exemplars). [1970-1980].
- Anunci comercial."Escuela de Taekwon-do Hwarang-do". [1970-1980]
- "Escrito informativo de los vendedores ambulantes del mercadillo de Bellvitge", sobre els problemes que tenen amb el mercat. [1970-1980].
- "Acte informatiu sobre el Mercadillo de los viernes", nota de l'Ajuntament de l'Hospitalet. (sense registre propi ingressa a l'Arxiu encolat sobre paper). [1970-1980]
- Anunci comercial. "Rivas y Garcia. Fincas. Garantia en vivienda". Venda de pisos a Bellvitge: Rambla de La Marina. Maig. 1977.
- Anunci comercial de la "Cadena de droguerías y perfumerías MIRIAM". 26/07/1980.

**Continuació: Capsa 12**

**4 - DOCUMENTACIÓ SOBRE ESPLAIS I CASALS DE JOVES (1969-1981)**

**4.1. Club Infantil i Juvenil Bellvitge (CIJB) i altres esplais (1970-1981)**

-“¡Queremos una revista!”. Convocatòria de reunió als joves de Bellvitge per la creació d'una revista. Signat Jóvenes de Bellvitge. [1970-1980].

-Carta-invitació per assistir a l'acte de cloenda del curs. C.I.J.B]. 5/06/1976.

-Circular signada per Xavier Aragay en representació de la Coordinadora de Centros de Esplai, convocant als actes de la “II Setmana de l'esplai i les colònies d'estiu a L'Hospitalet”. S'adjunta el programa que es menciona a la circular. 3/05/1978.

-Carta del director del C.I.J.B, Josep Gassó i Espina, als socis convidant-los al sopar de celebració del X Aniversari de la fundació del Club, 11/04/1979.

-Carta del director del C.I.J.B, José Gassó, als socis convidant-los al festival de música jove, dintre dels actes de celebració del X Aniversari de la fundació del Club, 28/04/1979.

-Nota de protesta dels veïns per la construcció del nou Club, relacionada amb la distància de l'edifici i planell de la zona. 1980. (Fotocòpia).

-Carta de la directora pedagògica als socis informant-los de la propera celebració del carnestoltes. C.I.J.B, 11/02/1981.

**Continuació: Capsa 12/4. Documentació sobre esplais i casals de joves/  
4.1. Club Infantil i Juvenil (CIJB) i altres espais**

**Retalls de premsa**

-“Ciclo de conferencias sobre Delincuencia Juvenil en Bellvitge”, *La Vanguardia*, 30/11/1976.

-“Delincuencia juvenil: un problema social”, en Mundo Flash, *Mundo Diario*, 27/03/1977 (3 pàgines).

-“Primera década del club juvenil”, *El Correo Catalán*, 13-14/04/1979.

-“Club Infantil Bellvitge: deu anys fent esplai”, 21/04/1979.

-“El Ayuntamiento potencia la creación de centros de esplai”, *El Correo Catalán*, 9/10/1979.

-“Ponen dificultades al edificio del Club Juvenil”, *El Correo Catalán*, 31/01/1980.

-“Bellvitge: Creación de un club para jóvenes”, *El Noticiero Universal*, 5/02/1980.

-“Guerra en Bellvitge por el nuevo Club Infantil. Insultos y agresiones entre vecinos”, 11/01/1980. i “Polémica sobre la construcción d’un club juvenil a Bellvitge”, 14/03/1980.

-“Bellvitge: treinta vecinos contra el barrio. Se oponen a la construcción de un club juvenil”, *Mundo Diario*, 11/03/1980.

-“Bellvitge: un projecte premiat per la UNICEF”, *Avui*, 10/12/1981.

**Continuació: Capsa 12/4. Documentació sobre esplais i casals de joves/  
4.1. Club Infantil i Juvenil (CIJB) i altres espais // cartells / programes de mà**

Petits formats (capsa 12)

-“Hola chicos. Otra vez con vosotros cada domingo en el cine infantil”, mig full informatiu de Club Infantil Juvenil. [1970-1980]

-Octaveta de invitació per assistir a la col.locació de la 1<sup>a</sup> pedra del nou Club. C.I.J.B, 1980. (Dos exemplars)

-Invitació -Dos tikets per al sopar-vetllada del X Aniversari. C.I.J.B, abril 1979.

**Cartells**

-“Colonias de vacaciones”, cartell. C.I.J.B i Club Infantil Casal Bellvitge, juliol 1979. C 8709

**Programes de mà**

-“Campamento de Semana Santa”, C.I.J.B [1970-1980] PM 7539

-“Il Setmana de l'esport”, C.I.J.B. (Dos Exemplars). [1970-1980] PM 7540

-“Ni un solo niño sin colonias”, C.I.J.B [1970-1980] PM 7541

-“Colonias de verano 1976”, programa informatiu. C.I.J.B 1976. PM 7538

-“X Aniversari”, programa del C.I.J.B. Del 21-28/04/1979. PM 7542

-“La Festa del Tambor”. Col.locació de la 1a pedra del CIJB, 3 febrer 1980. (fotocòpia) PM 7618

**Continuació: Capsa 12/4. Documentació sobre esplais i casals de joves (1969-1981)**

**4.2. Casal de Bellvitge (1969-1981)**

-Esborrany dels estatuts del Casal de Bellvitge (Centre Cultural i Recreatiu). Document de 19 pàgines, agost 1969. (Fotocòpia).

-Invitació personal a la inauguració oficial del Casal Bellvitge, 23/06/1970

-“Estimado Consorcio”. Circular convocant a una reunió als socis per a la creació d'un centre juvenil. Grup de socis del Casal. [1970-1980?]

-Circular sobre les noves activitats del Casal: Club Infantil, Grup de Dones i Urbanisme. [1970-1975?]

-Circular convocant a la Junta General Extraordinària de socis. Casal Bellvitge. [1970-1975?]

-“Cine Forum i Excursión a San Martí Montnegre”, full informatiu del Casal de Bellvitge, 2,10 i 16/03/1974.

-Circular del Casal Bellvitge als socis informant-los, entre d'altres qüestions, de la Setmana de la Cultura a Hospitalet. 19/04/1974.

-Carta del Casal Bellvitge als socis informant-los del cobrament del rebut de l'any 1975 i de l'entrega del carnet de soci. S'adjunta convocatòria de l'assemblea General Ordinària i extraordinari. 8/02/1975.

-“Acta del fallo del VIII Salón Nacional de Fotografía Artística-1975”. Fotocine del Casal de Bellvitge. 31/08/1975.

-Full informatiu. Nova Junta del Casal i activitats del mateix. S'adjunta full de baixa. Casal Bellvitge, juny 1976.

-Full informatiu sobre la qüestió urbanística. Casal Bellvitge, desembre 1976.

-Rebuts de cobrament del Casal de Bellvitge, quota de soci, a nom de Ramón Fernández Jurado, ( 1 rebut amb data 15/12/1976 i 2 rebuts del 1r i 2n trimestre de 1977).

-Circular i convocatòria assemblea. S'adjunta circular de presentació del Comité Unitario de Acción Municipal. Casal Bellvitge. 20/10/1977

-“Sentència desnonament Casal Bellvitge”. Juzgado de Distrito nº 1 de L'Hospitalet. Text de 3 pàgines. 19/11/1977 (Fotocòpia)

**Continuació: Capsa 12/4. Documentació sobre esplais i casals de joves/  
4.2. Casal de Bellvitge (1969-1981)**

-Circular del Casal als socis informant-los que el Casal ha guanyat el judici contra la immobiliària que volia desallotjar-los. 9/12/77.

-Circular del Casal a Ramón Fernández Jurado convocant-lo a una assemblea per tractar el problema del desallotjament del local per part de l'Ajuntament. 29/09/1981.

-Circular del Casal a Ramón Fernández Jurado convocant-lo a una assemblea per tractar el problema del desallotjament del local (amb anotacions manuscrites). 11/10/1981.

**Continuació: Capsa 12/4. Documentació sobre esplais i casals de joves/  
4.2. Casal de Bellvitge**

**Retalls de premsa**

-“Aceptamos todas las sugerencias que nos lleguen del barrio. La nueva Junta del Casal de Bellvitge, dispuesta a trabajar de firme”. *La Voz del llobregat*, 8/02/1974.

-“El Casal de Bellvitge no será desahuciado”. *El Noticiero Universal*, 25/12/1977.

-“L'Hospitalet: Por el momento, el Casal de Bellvitge podrá seguir ocupando su sede”. *La Vanguardia*, 26/11/1977.

**Continuació: Documentació sobre esplais i casals de joves/  
4.2. Casal de Bellvitge // Cartells / Programes de mà**

**Cartells**

-Exposició: "Por el Bellvitge que queremos", Casal de Bellvitge. [1977-1978?]. C 8710

**Programes i petits formats**

-“Premi NEGTOR 72 de fotografia”, catàleg-programa. Casal Bellvitge. 1972. (Núm. reg.: 7424)

-“Premio Negtor 1974 de fotografía”, catàleg-programa. Casal Bellvitge. Del 30/08- 7/09/1975. (Núm. reg.: 7425)

-“Excursión a la Molina”, Casal. de Bellvitge (Fotocòpia). [1970-1980] PM 7545

-“Cine Infantil: Tarzán y la cazadora”, cartell-programa del Casal. [1970-1980] PM 7446

-“Tora-tora-tora”, Cine Casal Bellvitge. 12/02/1977. PM 7547

-“V Salón Nacional de fotografía artística”, Foto - cine del Casal Bellvitge. Excmo. Ayuntamiento de Hospitalet, juliol 1972. PM 7548

-“VIII Semana de la Cultura”, programa d'actes. Ayuntamiento de Hospitalet i Casal Bellvitge. Del 20-30/04/1974. (2 exemplars) PM7550

-“VIII Salón Nacional de Fotografía Artística”, Foto - cine del Casal Bellvitge. Ayuntamiento de Hospitalet de Llobregat, juliol 1975. PM 7549

-Invitació “VI Semana de la Cultura”, del Casal de Bellvitge. Del 15-23/04/1972. PM 7551

**Altres petits formats (capsa 12)**

-“¿Qué ha sido? ¿Qué será?”, programa amb les activitats adreçades als nens de dilluns a divendres. Club Infantil Casal de Bellvitge. (original i fotocòpia) 1977

-“Adelgazar, no es comer menos”, invitació a conferència. Casal de Bellvitge. 1977

**Continuació: Capsa 12**

**5 – ACTIVITATS CULTURALS, ARTÍSTIQUES, ESPORTIVES I FESTIVALS (1968-1981)**

**5.1. Aula de Cultura de Bellvitge i Biblioteca (1972-1981)**

-Circular. Informació cursos - activitats tallers. AC. Patronat Municipal de Cultura. 29/9/1980.

-Circular on es reflexiona sobre les activitats de l'AC de Bellvitge durant l'any en curs i s'aprofita per desitjar un Bon Nadal. Patronat Municipal de Cultura. 23/12/1980.

-Currículum vitae de Ramon Torruella Bages, amb full manuscrit d'esbós de currículum. 16/03/1981.

-Circular dels Tallers de l'Aula de Cultura de Bellvitge. 8/10/1981.

-Síntesi i fitxa tècnica de la pel·lícula “La Ciutat Cremada”. [1981]

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.1. Aula de Cultura de Bellvitge i Biblioteca**

**Retalls de premsa**

-“Bellvitge cuenta con una nueva biblioteca”, *El Noticiero Universal*, 2/05/1972.

-“Hospitalet: Nueva biblioteca popular. Ha sido instalada en la zona de Bellvitge”, *La Vanguardia*, 3/05/1972.

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.1. Aula de Cultura de Bellvitge i Biblioteca // cartells / programes de mà**

Petits formats (capsa 12)

-Entrades que acompanyaven el cartell-programa de “Marcha Triunfal” de Franco Nero. 14/11/1981. (Dos exemplars)

**Cartells**

(sol·licitar per C i núm)

-“La castanyada”, cartell. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 1/11/1980. C 8711

-“Recital de Ballet”, cartell. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 7/12/1980. C 8712

-Cartell d'informació de les Aules de Cultura. Patronat Municipal de Cultura. [1980-1981] C 8713

-Concert Carles Gallego i el seu grup de jazz, cartell, febrer 1981. C 8714

-“La Castanyada”, cartell. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 1/11/1981. C 8715

-Exposició de dibuixos Ramon Torruella, 15-31 juliol 1981. Obra social la Caixa. Barcelona. c 8724

**Programes de mà**

(sol·licitar per PM i núm)

-“La ciutat cremada”, cartell de la pel·lícula d'Antoni Riba. AC Bellvitge. 14/03/1981. PM 7554

-“1er torneig de ajedrez”, cartell. SPAR de Bellvitge, Grupo de Deporte de la A.A.V.V. Aula de Cultura Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 4/04/1981. PM 7555

-“El golpe”, cartell de la pel·lícula. Cine-club. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 11/04/1981. (Dos Exemplars). PM 7556

-Exposició d'escultures de Ferran Soriano, cartell. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. Del 22/05-5/06/1981. PM 7557

-Activitats Juny-1981, cartell-programa. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. PM 7558

**Continuació: Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.1. Aula de Cultura de Bellvitge i Biblioteca // programes de mà**

- “Johnny cogio su fusil”, cartell. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 17/10/1981.PM 7559
- “Chinatown”, cartell. Cine - Forum. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 31/10/1981.PM 7560
- “Marcha triunfal” de Franco Nero. Cartell. Cine-Forum, cicle “la guerra, la paz”. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura.14/11/1981.PM 7561
- “Cursets”, cartell de l’Aula de Cultura de Bellvitge. 1981.PM 7562
- “Les biblioteques de L’Hospitalet”, programa. Negociat del Patrimoni Artístic. Ajuntament de L’Hospitalet de Llobregat. [1970-1980] PM 7552
- “Guia de lectura R. Fernández Jurado”, tríptic informatiu de la Biblioteca Popular de Bellvitge. (Dos Exemplars). [1970-1980] PM 7553 PM 7553
- “Viaje a través de la música española. Concierto de piano”, AC Bellvitge . 10/02/1980.PM 7563
- “Montserrat García Rius. Escultures”, Exposició al Museu d’Història de L’Hospitalet. Del 16-30/04/1980. PM 7564
- “Concierto de mayo. Monica Pons, pianista”, AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 11/05/1980. PM7565
- “Las tentaciones de Benedetto”, Cine - Club. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 6/12/1980. PM7566
- “La repentina riqueza de los pobres de Komback”, Cine - club. AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 20/12/1980. PM 7567
- Programa d’Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, abril 1980. PM 7568
- Programa d’Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, maig 1980. PM 7569
- Programa d’Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, novembre 1980. PM 7570
- Programa d’Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, desembre 1980. PM 7571
- Programa d’Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, gener 1981. PM 7572
- Programa d’Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, març 1981. PM 7573

**continua: programes de mà**

-Programa d'Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, maig 1981. PM 7574

-Programa d'Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, novembre 1981.  
PM 7575

-Programa d'Activitats. Aula de Cultura de Bellvitge, desembre 1981.  
PM 7576

-Exposició col·lectiva de pintura contemporània, programa. AC Bellvitge.  
Patronat Municipal de Cultura. Ajuntament de L'Hospitalet. Del 14-  
28/02/1981 (2 exemplars) PM 7577

-“Carnaval Bellvitge”, programa de l'AC Bellvitge. Del 28/02-4/03/1981.  
PM 7578

-“La pereza”, programa de l'obra de teatre del Grup Tartana Guineueta.  
AC Bellvitge. Patronat Municipal de Cultura. 21/03/1981. PM 7579

-Exposició Dibuixos de Ramon Torruella i Bayes, programa. AC Bellvitge.  
Patronat Municipal de Cultura. Del 1/3 al 5/04/1981. (2 exemplars).  
PM 7580

-Xerrada sobre Picasso, invitació. AC Bellvitge. Patronat Municipal de  
Cultura, desembre 1981. PM 7581

-Invitació. Inauguració biblioteca popular a Bellvitge. Diputació Provincial  
de Barcelona. Ajuntament d'Hospitalet de Llobregat, abril 1972. PM 7582

-Invitació a l'exposició de pintura i el col·loqui: “La pintura de caballete y el  
público de Bellvitge”. AC Bellvitge, abril 1980. PM 7583

-Invitació a la xerrada amb diapositives: “Nicaragua. Campaña de  
Alfabetización. Un pueblo que despierta”. AC Bellvitge. Patronat Municipal  
de Cultura. Ajuntament de L'Hospitalet. 7/04/1981. PM 7584

-Invitació. Inauguració exposició d'escultures de Ferran Soriano.  
18/05/1981. PM 7585

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.1. Aula de Cultura de Bellvitge i Biblioteca**

**5.2. Activitats artístiques, festes i esport (1968-1981)**

-“Fiesta Mayor de Bellvitge. Del 7-15/09/1968”. Constitució Comissió de festes, circular de la Comissió de festes, maig 1968.

-“Fiesta Mayor de Bellvitge. Del 7-15/09/1968”, circular que parla de la variació membres Comissió de festes, agost 1968.

-“Música, clases de teoría, solfeo e instrumentación en Bellvitge...”, anunci comercial. [1970-1980]

-“Segones Jornades del Joc i la Joguina”, esborrany de programa de l'exposició de joguines. [1970-1980]

-Disseny de l'escut de la “Agrupación Deportiva Bellvitge”. [1970-1980]

-Esborrany del disseny d'un poliesportiu a Bellvitge. Escala 1:1000. (Fotocòpia). [1970-1980]

-Circular informativa sobre la creació d'“Asociación Cultural Bellvitge” i de les activitats que aquesta vol emprendre. Signat per la Junta Directiva. 23/10/1971.

-“Oriol Tramvia”, octaveta anunciant espectacle al local teresianes. Entrada 50 pta. Associació de veïns La Marina i Bellvitge Nord. [1975-1980]

-“La Guadaña. Teatro Independiente”, quadernet informatiu. 19/12/1976.

-2 Bitllets de RENFE amb data 8/4/1977.

-“Jota, Viva tu alegría”, partitura de Jesús Juárez i lletra de José-Enrique Peris Vidal, 24/05/1977. (Fotocòpia).

-“Actividades Culturales en Bellvitge. Primavera 1977”. Full informatiu sobre activitats a desenvolupar a l'abril, maig i juny. 1977.

-“Banda de Música de Bellvitge”. Full convocatòria assemblea - reunió per fer l'escola i grup de música de Bellvitge, abril 1978.

-Targeta amb la quota de soci protector del U.D. Bellvitge La Casera, octubre 1978.

-Dècim d'un sorteig del Club Rugby Bellvitge. 1/12/1978.

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2. Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge (1968-1981)**

-“Gran festival folklórico”, full d’invitació signat pel Tomás Castella.  
8/04/1979.

-Nota informativa sobre el carnestoltes de l’Associació de Veïns,  
17/02/1980. (Fotocòpia)

-“Campanita del lugar”, cançó de Nadal, febrer 1980.

-“Primers Jocs Florals a Bellvitge”, bases. Entitats organitzadores de les  
Festes de Sant Jordi, 1981.

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2. Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge**

**Retalls de premsa**

- “Un cine, con dos mil localidades, en Bellvitge”, *Tele/eXpres*, 20/06/1972.
- “Bellvitge: Fiesta Mayor”, *Diario de Barcelona*, 3/09/1972.
- “Festivales de Verano en Hospitalet”, *La Voz del Llobregat*, 29/06/1973.
- “Mañana dará comienzo la fiesta mayor de Bellvitge”, *La Voz del Llobregat*, 31/08/1973.
- “Maria Tobias, Pubilla de Bellvitge. Simbiosis de gustos: las autoridades eligieron a la más aclamada por el público”, *La Voz del Llobregat*, 7/09/1973.
- “150.000 ptas. para preparar la fiesta mayor de Bellvitge”. *La Voz del Llobregat*, 11/09/1973.
- “143 actos. Semana Cultural”, *La Voz del Llobregat*, 19/04/1974.
- “Nuestra Senyora de Bellvitge subcampeona de Catalunya infantil”, *La Voz del Llobregat*, 14/03/1975.
- “La novena semana cultural de Hospitalet”, *La Voz del Lobregat*, 15/04/1975.
- “IX Semana Cultural de Hospitalet” *La Voz del Llobregat*, 18/04/1975.
- “IX Semana Cultural y Jornadas del Libro”, *La Voz del Llobregat*, 22/04/1975.
- “Se desarrolla actualmente la IX Semana Cultural”, 22/04/1975.
- “Festivales de Verano”, *La Voz del Llobregat*, 11/07/1975.
- “L'Estaca ya está en la calle”, *tele/eXpres*, amb invitació a l'acte de presentació del semanari. 14/04/1978
- “José Luis Domínguez, un poeta en Bellvitge”, 15/08/1978.
- “Las fiestas mayores de Bellvitge a punto de caramelo”, *El Noticiero Universal*, 29/08/1978.
- “Bellvitge, un barrio para novelas policíacas”, 30/12/1979.

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2 Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge/Retalls de premsa**

-“Los catalanes estudian a los otros catalanes”, *El Periódico*, 1/06/1980.

-“Bellvitge celebra el seu quinzè aniversari”, *Avui*, 3/09/1980.

-“Bellvitge: catorce heridos en un castillo de fuegos artificiales”, *El Periódico*, setembre de 1980.

-“Drogues toves” 17/02/1981; “Català a Bellvitge”, 18/0//1981 i “Jordi Pujol inauguró un polideportivo en Bellvitge”, *La Vanguardia*, 20/07/1981.

**Continuació: Capsa 12/5. Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2 Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge // cartells**

Petits formats (capsa 12)

-Dues entrades per a la “La Batalla de Chile”. PSUC. Partit Socialista Unificat de Catalunya. 14/10/1978. (Dos exemplars)

-Tickes de col·laboració a la Festa Major de Bellvitge (Dos Exemplars) i tiquets d'invitació (Tres Exemplars diferents). 1980. (Dos Exemplars)

-“Paella Gigante de Carnaval”, fullet informatiu amb el menú. Entidades organizadoras del Carnaval i Gremio de Hostelería de L'Hospitalet. 1/03/1981. (Dos exemplars).

-Full d'inscripció amb l'autorització de menor per participar en les “Proves Esportives de Atletisme i Ciclisme”. Festa Major Bellvitge. 1981.

-Enganxina “Respectem les plantes!!”. Ateneu de Cultura Popular de l'Hospitalet. [1970-1980]

**Cartells**

(sol·licitar per C i ním)

-“Representación, Proceso a Jesús. II Semana de la Cultura de Hospitalet”, cartell. 27/04/1968. C 8716

-“Fiestas Ntra. Sra. Bellvitge”, cartell dels actes. Patronat Municipal de Cultura. Del 8-10/09/1978  
C 8717

-“Ya no hay locos amigos, ya no hay locos”, cartell. La Guadaña. Teatro independiente, 19/12/1976. C 8722

-Inauguració Club de Jubilats i Pensionistes i vídues de Bellvitge, 1/09/1979 C 8723

-“Fiesta fin de trimestre. Escuela de solfeo y banda de música de Bellvitge”, cartell. Col·labora Societat Amigos de la música Bellvitge. [1980-1984] C 8718

-“Festivales populares verano 1975”, programa. Ayuntamiento de Hospitalet. 1975. C 8719

-“Homenatge de L'Hospitalet a Pau Casals”, programa del Patronat Municipal de Cultura. [1980-1984] C 8720

**Continuació: Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2 Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge / programes de mà**

**Programes de mà**

(sol·licitar per PM i núm)

-“Gran Festival Cómico-Musical”, cartell. Veïns del districte i CIDESA, 17/07/1968. PM 7586

-“Gran show. Georgie Dann”, cartell. CIDESA. 12/07/1969. (Dos Exemplars). PM 7587

-“Oriol tramvia. Rock català”, cartell. [1975-1980]  
PM 7588

-“Gran Concierto por el Maestro Jesús Juárez”, cartell. 20/11/1976  
(Fotocòpia) PM 7589

-“Ya no hay locos amigos, ya no hay locos”, cartell. La Guadaña. Teatro independiente, 1976. PM 7590

-“El abuelo de la criatura”, cartell de cine infantil. 24/04/1977. (Fotocòpia).  
PM 7591

-“Homenaje a la vejez. Conjunto musical, cante flamenco...”, cartell. El Hogar del Jubilado.1977.  
PM 7614

-“Homenaje de L'Hospitalet a Pau Casals”, cartell dels concerts homenatge del Patronat Municipal de Cultura, 1977.PM 7592

-“I Festival Folklorico de Hospitalet.”, cartell. Patrocina Exmo. Ayuntamiento de Hospitalet. [1980-1984]  
PM 7593

-“II Semana de la cultura”, programa. Polígon de Bellvitge. Del 20-28/04/1968. (Dos Exemplars) PM 7586

-“Salón Nacional de Fotografía Artística. Temas: Libre i aspectos de Bellvitge”, programa i bases. Foto - cine Bellvitge. Festa Major. Del 7-15/09/1968.PM 7594

-“Fiestas Ntra. Sra. Bellvitge”, programa. Patronat Municipal de Cultura. [1968-1970] PM 7595

-“Hospitalet”, tríptic informatiu de Ministerio de Información y Turismo, 1969.PM 7596

-“IV Semana Cultural y Jornadas del Libro”, programa del Ayuntamiento de Hospitalet. Del 18-26/04/1970.PM 8214

**Continuació: Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2 Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge / programes de mà**

-Invitació per assistir a la Festa Major, Comissió de la Festa Major de Bellvitge. Del 31/08-7/09/[1970?]  
PM 7597

-“Gran excursión a Sant Miquel del Fait”, programa de l'Associacions de veïns. (Fotocòpia). [1970-1980]  
PM 7598

-“La Revoltosa”, programa. Grupo de Teatro Guijarro. C.N Ntra.Sra. de Bellvitge. [1970-1980] PM 7599

-“VI Semana Cultural y Jornadas del Libro”, programa del Ayuntamiento de Hospitalet. Del 15-23/04/1972.  
PM 7600

-“VII Semana Cultural y Jornadas del Libro”, programa del Ayuntamiento de Hospitalet. Del 27/04-6/05/1973.  
PM 7601

-“VIII Semana Cultural”, programa de la Asociación de Vecinos Bellvitge - Norte, 1974. (2 exemplars fotocòpia) PM 7602

-“Campeonato social de ajedrez”, cartell-programa de l'Associació de Veïns de La Marina. 1975 PM7603

-“Concierto de Piano de Jesús Juárez a Beneficio de La Guardería”, programa. Col·legi de les Teresianes. 20/11/1976. (4 Exemplars. Fotocòpia).PM 7604

-“Ya no hay locos amigos, ya no hay locos”, programa. La Guadaña. Teatro Independiente. Àrea d'Acció Cultural. Patronat Municipal de Cultura, L'Hospitalet 1976. PM 7605

-“Festivales populares de verano”, programa. Patronat Municipal de Cultura. Ajuntament de l'Hospitalet, juliol 1977. PM 7606

-“Concierto dulcis harmonia”, programa. Ministeri de Cultura, d.p. Barcelona. Patronat Municipal de Cultura. 18/05/1979. (Dos exemplars). PM 7607

-“Carnaval Bellvitge”, programa. Asociación de Vecinos, Centros de Esplai, Grupos Juveniles, Aula de Cultura. 17/02/1980. PM 7608

-“Escuela de solfeo y banda de música de Bellvitge”, programa. Col·labora Amigos de la Música de Bellvitge. (Dos exemplars). [1980-1984] PM 7609

**Continuació: Activitats culturals, artístiques, esportives i festivals/  
5.2 Activitats artístiques, festes i esport a Bellvitge / programes de mà**

-“Popular Carrera Ciclista”, programa. Comisión de Fiestas Bellvitge.  
12/09/1981. PM 7610

-“Il Carrera Popular de Bellvitge”, programa. Comisión de Fiestas Bellvitge,  
13/09/1981 (amb full d'inscripció)  
PM 76011

**Continuació: Capsa 12**

**6 – ERMITA I PARROQUIES DE BELLVITGE (1948-1981)**

-“A la Mare de Déu de Bellvitge”, poema de F. Tena Garriga, diaca.1948 (Dos exemplars).

-“Fiesta de Nuestra Señora de Bellvitge”, cançó. [1968-1970]

-“¿Quieres que tu hijo haga la Primera Comunión?, full informatiu i butlleta d'inscripció per poder fer la Primera Comunió de la Parròquia de Nuestra Señora de Bellvitge. [1970-1980]

-Serveis de la “Parròquia de Nuestra Señora de Bellvitge”. Hospitalet de Llobregat. [1970-1980]

-“Goigs a la llaor de la Santa Maria de Bellvitge”. Ermita de Ntra. Sra. de Bellvitge. 1972. (Dos exemplars).

-Rebut de cobrament a R. Fernández Jurado de la “Coordinadora de AA VV Sección de Urbanismo Comisión Pro-Ermita”. 3/02/1977.

-Poemes i dibuixos sobre l'ermita fets per nens/es de Bellvitge: Carmen Rueda Alarcón, Ana Muñoz López i Dolors de la Torre Vega. 6/06/1975.

-Carta de R. Fernández Jurado al seu amic Brito sobre una reunió a l'Ajuntament per parlar de la Ermita, 11/12/1976. (Fotocòpia i manuscrita)

-[Full amb signatures de nens del 5è curs del Joan XXIII demanant la reconstrucció de l'ermita, febrer 1977.

-“A l'Ermita de Bellvitge”. Poema manuscrit de R. Fernández Jurado. febrer 1977.

-“Ells com nosaltres també salven la nostra ermita de Bellvitge”. Dibuixos de Carme Pérez, M<sup>a</sup> José Martín, Jorge Roca, Jualián Hernández, Eulàlia Hernández, Jordi Petit i Vicente Ramón, febrer 1977.

-Dibuixos de l'Ermita de Bellvitge. (Dos exemplars). (Fotocòpies). [1977]

**Continuació: Capsa 12/6. Ermita i parroquies de Bellvitge (1948-1981)**

**Retalls de premsa**

- “La tarea del progreso. La ermita perdida”, *La Vanguardia*, 13/11/1965.
- “Debemos hacerlo nosotros, dice la parroquia de Bellvitge refiriéndose a la restauración de la ermita”, *La Vanguardia*, 5/02/1972.
- “Objetivos de vecinos. Salvar una ermita. Salvar Bellvitge”, *Tele/eXpres*, 27/12/1976.
- “Breu: Bellvitge”, 31/12/1976.
- “Los propios vecinos limpiaron los alrededores de la ermita de Bellvitge”, *La Vanguardia*, 1-2/01/1977.
- “Bellvitge: l'ermita reivindicada. Els veïns la volen per fer-hi activitats culturals”, *Avui*, 5/01/1977.
- “El vecindario del barrio lanza la campaña: salvem l'ermita de Bellvitge”, *La Vanguardia*, 27/01/1977.
- “Bellvitge: particular devoción”, *Tele/eXpres*, 28/01/1977.
- “Salvem l'ermita de Bellvitge”, *La Vanguardia*, 3/02/1977.
- “Muestra gráfica. Objetivo: salvar la ermita”, *Diario de Barcelona*, 20/02/1977.
- “Son un patrimonio artístico. Plan de protección de 50 edificios en L'Hospitalet”, *El Noticiero Universal*, 20/03/1980.
- “Muchos edificios artísticos de L'Hospitalet se salvarán. Plan especial de actuación urbanística”, 14/12/1980.
- “L'ermita se Santa Mària de Bellvitge, ofegada per la urbanització, forma part del patrimoni catalogat a L'Hospitalet”, *Avui*, 3/02/1981.
- “L'Hospitalet promociona 55 edificios artísticos”. 13/02/1981.

**Continuació: Capsa 12/6. Ermita i parroquies de Bellvitge (1948-1981)  
fotografies / cartells / programes de mà**

**Fotografies** (sol·liciteu-les pel núm. de registre de la Col·lecció de Fotografies)

- 2 esglésies i ermites: caixa P 29 Fotos (b/n):

**Cartells**

-“La Ermita es de Bellvitge. Salvemos la ermita, salvemos Bellvitge”,  
cartell, 1976.C 8721

**Programes i petits formats**

-Invitació de “la Iglesia Evangélica” per assistir a la inauguració d'un nou local, març 1976. PM 7612

-“Fiesta Popular. La Ermita es de Bellvitge. Salvemos la Ermita, Salvemos Bellvitge”, programa de l'Associació de veïns. 2/01/1977. PM 7613